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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Α΄ 

Συνεδρίαση 13ης Οκτωβρίου 2011 

Ώρα έναρξης:  10.50 π.μ. 

Αρ. 5 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλή σας μέρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.  

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το γραμματέα να διαπιστώσει 
αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αρχίζουμε με το Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η νομοθετική εργασία.  Θα 
παρακαλούσα για τα θέματα για τα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η έκθεση. 

 Το πρώτο θέμα είναι «Ο περί Στατιστικών των Συναλλαγών Αγαθών μεταξύ Κρατών Μελών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Στατιστικών των Συναλλαγών Αγαθών μεταξύ Κρατών Μελών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Άγγελος Βότσης Γιάννος Λαμάρης 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Νικολαΐδης 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 3 και 10 Οκτωβρίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Στατιστικών των Συναλλαγών Αγαθών 
μεταξύ Κρατών Μελών Νόμου, ώστε να καταστεί υποχρεωτική η ηλεκτρονική υποβολή της δήλωσης “Intrastat” 
μέσω του δικτύου TAXISNET από υποκείμενα στο φόρο προστιθέμενης αξίας (ΦΠΑ) πρόσωπα. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, σκοπός του συστήματος “Intrastat” 
είναι η συλλογή στατιστικών στοιχείων μέσω των περιοδικών δηλώσεων που υποβάλλουν τα εγγεγραμμένα 
στο μητρώο ΦΠΑ πρόσωπα για αφίξεις ή αποστολές αγαθών εντός της Κοινότητας των οποίων η αξία 
υπερβαίνει κατά τη διάρκεια του ημερολογιακού έτους συγκεκριμένα στατιστικά κατώφλια.   
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 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η εν λόγω ρύθμιση αναμένεται ότι θα εξασφαλίσει τη γρήγορη και ασφαλή 
υποβολή των δηλώσεων, θα μειώσει τα διοικητικά έξοδα τόσο του κράτους όσο και των υπόχρεων προσώπων 
για υποβολή της δήλωσης, θα εκσυγχρονίσει το σύστημα και θα μειώσει το διοικητικό φόρτο των επιχειρήσεων. 

 Όπως κατατέθηκε στην επιτροπή, τα υποκείμενα στο ΦΠΑ πρόσωπα που είναι υπόχρεα να 
υποβάλλουν δηλώσεις “Intrastat” δραστηριοποιούνται στον τομέα του ενδοκοινοτικού εμπορίου και είναι 
εξοικειωμένα με την τεχνολογία και την ηλεκτρονική επικοινωνία και για  το λόγο αυτό δεν αναμένεται να 
προκύψει οποιαδήποτε δυσκολία εκ μέρους τους για την ηλεκτρονική υποβολή της δήλωσης.  Περαιτέρω, 
σύμφωνα με στοιχεία που διαθέτει η Υπηρεσία ΦΠΑ, κατά το έτος 2010 υποβλήθηκαν συνολικά 6 500 
δηλώσεις “Intrastat”, εκ των οποίων οι 946 υποβλήθηκαν με τη χρήση ηλεκτρονικών μέσων. 

 Στο στάδιο της συζήτησης του νομοσχεδίου ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών εισηγήθηκε 
στην επιτροπή όπως η τροποποίηση της εν λόγω νομοθεσίας ισχύσει από την 1η Ιουλίου 2012, ώστε να δοθεί 
εύλογος χρόνος στα υπόχρεα για υποβολή δήλωσης πρόσωπα να ενημερωθούν σχετικά με τη διαδικασία για 
την ηλεκτρονική υποβολή της δήλωσης, καθώς και στο αρμόδιο κρατικό τμήμα για την προετοιμασία του 
ηλεκτρονικού συστήματος. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, αφού προηγουμένως τροποποιηθεί, 
σύμφωνα με τα πιο πάνω, η έναρξη της ισχύος αυτού.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 8 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Στατιστικών των Συναλλαγών Αγαθών μεταξύ Κρατών Μελών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 2 θέμα είναι «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Ειδικές Απαλλαγές) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για τους κανονισμούς 
«Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Ειδικές Απαλλαγές) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Άγγελος Βότσης Γιάννος Λαμάρης 

 Αβέρωφ Νεοφύτου Πάμπος Παπαγεωργίου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Νικολαΐδης 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς 
σε δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 3 και 10 Οκτωβρίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Σκοπός των κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει των άρθρων 25 και 28 του περί Φόρου 
Προστιθέμενης Αξίας Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Ειδικές Απαλλαγές) 
Κανονισμών, ώστε να εισαχθούν πρόνοιες για την καταβολή φόρου προστιθέμενης αξίας (ΦΠΑ) κατά τη 
διάθεση αγαθών που αρχικά τέθηκαν σε ανάλωση ή σε ελεύθερη κυκλοφορία με ατέλεια που είχε παραχωρηθεί 
σε δικαιούχο πρόσωπο. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, με βάση την ισχύουσα νομοθεσία 
προβλέπεται η επιβολή και είσπραξη τελωνειακού δασμού και φόρου κατανάλωσης για αγαθά τα οποία αρχικά 
τίθενται σε ανάλωση ή σε ελεύθερη κυκλοφορία με ατέλεια, για τα οποία όμως δεν προβλέπεται η είσπραξη 
ΦΠΑ.   

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία επιβάλλεται ΦΠΑ: 

1. επί της παράδοσης αγαθών και της παροχής υπηρεσιών στο εσωτερικό της Κυπριακής Δημοκρατίας,  

2. επί της απόκτησης οποιωνδήποτε αγαθών στο εσωτερικό της Κυπριακής Δημοκρατίας,  

3. επί της εισαγωγής οποιωνδήποτε αγαθών από τόπο εκτός των κρατών μελών της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης. 

 Όπως έχει σχετικά κατατεθεί, με βάση το ισχύον καθεστώς δε δημιουργείται γενεσιουργός αιτία για 
είσπραξη του ΦΠΑ κατά το χρόνο διάθεσης των αγαθών που τέθηκαν σε ανάλωση ή σε ελεύθερη κυκλοφορία 
με ατέλεια, όπως ισχύει για την είσπραξη του τελωνειακού δασμού και του φόρου κατανάλωσης.  Συνεπώς, για 
την είσπραξη του ΦΠΑ κατά το χρόνο διάθεσης των εν λόγω αγαθών, όπως ισχύει στις περιπτώσεις του 
τελωνειακού δασμού και του φόρου κατανάλωσης, κρίνεται σκόπιμο να παρασχεθεί η εξουσία στον έφορο 
ΦΠΑ να θέτει ως προϋπόθεση για τη διάθεση των αγαθών από το δικαιούχο πρόσωπο την καταβολή του ΦΠΑ.   

 Σημειώνεται ότι με βάση την ισχύουσα νομοθεσία πρόσωπα που δικαιούνται απαλλαγή από την 
υποχρέωση καταβολής ΦΠΑ κατά το χρόνο διάθεσης των αγαθών, σύμφωνα με τα πιο πάνω, είναι οι 
διπλωμάτες, οι προξενικοί υπάλληλοι, οι διπλωματικές αποστολές, οι διεθνείς οργανισμοί, τα μέλη των 
οργανισμών αυτών, καθώς και τα εγκαταστημένα στην Κυπριακή Δημοκρατία γραφεία διεθνών οργανισμών.    

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί έχουν κατατεθεί από την 
εκτελεστική εξουσία.  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 2 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 3 θέμα είναι πρόταση νόμου, «Ο περί Σχολικών Εφορειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2010».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για την πρόταση νόμου  «Ο περί Σχολικών 
Εφορειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Αντρέας Καυκαλιάς 

 Γεώργιος Τάσου Γεώργιος Προκοπίου 

 Ευθύμιος Δίπλαρος Μη μέλη της επιτροπής: 

 Γιώργος Λουκαΐδης Γιώργος Περδίκης  

 Γιώργος Γεωργίου   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε την πιο πάνω πρόταση νόμου, που κατατέθηκε στη 
Βουλή από τον κ. Γιώργο Περδίκη, σε τρεις συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 20 και 27 
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Σεπτεμβρίου και στις 4 Οκτωβρίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιόν της εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, του Υπουργείου Εσωτερικών (Υπηρεσία 
Εκλογών), του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της ΟΕΛΜΕΚ, της ΟΛΤΕΚ, της ΠΟΕΔ και 
της Παγκύπριας Συντονιστικής Επιτροπής Σχολικών Εφορειών.  Η Παγκύπρια Συνομοσπονδία Ομοσπονδιών 
Συνδέσμων Γονέων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης, η Παγκύπρια Συνομοσπονδία Συνδέσμων Γονέων 
Δημόσιων και Κοινοτικών Νηπιαγωγείων, καθώς και η Παγκύπρια Συνομοσπονδία Ομοσπονδιών Συνδέσμων 
Γονέων Δημόσιων Σχολείων Μέσης Εκπαίδευσης, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στην πιο 
πάνω συνεδρία της επιτροπής.   

 Σκοπός της πρότασης νόμου είναι η τροποποίηση του περί Σχολικών Εφορειών Νόμου, ώστε οι 
κοινοτικοί πολίτες, εάν το επιθυμούν, να συμμετέχουν και αυτοί στις εκλογές για τις σχολικές εφορίες των 
σχολείων σε δήμους. 

 Ο εν λόγω στόχος επιτυγχάνεται με την προσθήκη στη βασική νομοθεσία για τις σχολικές εφορίες 
σχετικής πρόνοιας, ώστε στις σχολικές εφορίες των σχολείων που αφορούν δήμους τα εκλελεγμένα μέλη να 
εκλέγονται με εκλογές που διεξάγονται όχι μόνο σύμφωνα με τον περί Δήμων Νόμο, όπως προβλέπεται στη 
νομοθεσία σήμερα, αλλά και σύμφωνα με τον περί Δημοτικών και Κοινοτικών Εκλογών (Υπήκοοι Άλλων 
Κρατών Μελών) Νόμο. 

 Όπως ανέφερε ενώπιον της επιτροπής ο εισηγητής της πρότασης νόμου κ. Γιώργος Περδίκης, θα 
πρέπει και οι κοινοτικοί πολίτες να έχουν το δικαίωμα να εκλέγονται ως μέλη των σχολικών εφοριών σε σχολεία 
των δήμων, με βάση τον πιο πάνω νόμο που αφορά τους υπηκόους άλλων κρατών μελών. 

 Όπως δήλωσε ο ίδιος ενώπιον της επιτροπής, όσον αφορά τις σχολικές εφορίες των σχολείων στις 
κοινότητες, αυτές, με βάση το άρθρο 4 του περί Σχολικών Εφορειών Νόμου, απαρτίζονται από τα μέλη του 
κοινοτικού συμβουλίου με πρόεδρο τον κοινοτάρχη και ως εκ τούτου σε αυτές συμμετέχουν και οι κοινοτικοί 
πολίτες, οι οποίοι έχουν ήδη εκλεγεί ως μέλη κοινοτικών συμβουλίων.  Γι’ αυτό, όπως επισήμανε, το πρόβλημα 
της μη συμμετοχής υφίσταται μόνο για τις σχολικές εφορίες των σχολείων που λειτουργούν σε δήμους. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης υπήρξε προβληματισμός από πλευράς των εμπλεκόμενων μερών κατά 
πόσο η ψήφιση της πρότασης νόμου θα επισύρει οποιαδήποτε πρακτικά ή και άλλα προβλήματα, αφού στις 
αρμοδιότητες των σχολικών εφοριών με βάση την υφιστάμενη νομοθεσία περιλαμβάνεται η διαχείριση των 
σχολείων και κυρίως η οικονομική διαχείρισή τους. 

 Όπως επισήμαναν ενώπιον της επιτροπής τόσο οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού όσο και της Νομικής Υπηρεσίας, η άσκηση των αρμοδιοτήτων των σχολικών εφοριών συνεπάγεται 
άσκηση δημόσιας εξουσίας.  Ειδικότερα, με βάση το άρθρο 10 της υφιστάμενης νομοθεσίας, προβλέπεται ότι η 
κινητή ή ακίνητη περιουσία που ανήκει στα σχολεία περιέρχεται στην κατοχή και εξουσία της οικείας σχολικής 
εφορίας.  Επίσης, με βάση το ίδιο άρθρο, η ακίνητη περιουσία των σχολείων εγγράφεται στο όνομα του 
προέδρου της οικείας σχολικής εφορίας για λογαριασμό του σχολείου.   

 Περαιτέρω, όπως επισήμανε η εκπρόσωπος της Νομικής Υπηρεσίας, με βάση τον περί Δημοτικών και 
Κοινοτικών Εκλογών (Υπήκοοι Άλλων Κρατών Μελών) Νόμο, οι κοινοτικοί πολίτες έχουν το δικαίωμα του 
εκλέγειν και εκλέγεσθαι, αλλά σύμφωνα με το άρθρο 12 του νόμου αυτού δεν μπορούν να κατέχουν το αξίωμα 
του δημάρχου και του κοινοτάρχη ούτε το αξίωμα του αντιδημάρχου ή του αναπληρωτή κοινοτάρχη.  Ως 
αποτέλεσμα του πιο πάνω περιορισμού, ο κοινοτικός πολίτης δε δύναται να είναι πρόεδρος σχολικής εφορίας 
σε σχολεία κοινοτήτων όπου με βάση το νόμο για τις σχολικές εφορίες πρόεδρος ορίζεται ο κοινοτάρχης.  Γι’ 
αυτό, όπως επισήμανε, θα πρέπει να ρυθμιστεί το κενό που δημιουργείται σε σχέση με τις σχολικές εφορίες 
των σχολείων σε δήμους, ώστε να μην επιτρέπεται η εκλογή κοινοτικού πολίτη στο αξίωμα του προέδρου 
σχολικής εφορίας.   

 Η επιτροπή, για τους πιο πάνω λόγους και σύμφωνα με την υπόδειξη της Νομικής Υπηρεσίας, έκρινε 
αναγκαίο να επιφέρει βελτίωση στην εν λόγω πρόταση νόμου με την προσθήκη συγκεκριμένης διάταξης, με 
βάση την οποία ο κοινοτικός πολίτης δε θα δύναται να εκλέγεται στο αξίωμα του προέδρου σχολικής εφορίας 
δήμου ή συμπλέγματος δήμου και κοινότητας, όταν το συγκεκριμένο σχολείο λειτουργεί σε δήμο. 

 Με την πιο πάνω διάταξη συμφώνησαν τόσο τα Υπουργεία Παιδείας και Πολιτισμού και Εσωτερικών 
όσο και η Νομική Υπηρεσία. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας, με βάση τα πιο πάνω, συμφωνεί με το σκοπό της πρότασης 
νόμου και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφισή της σε νόμο όπως αυτή έχει τελικά διαμορφωθεί, αφού 
τροποποιηθεί ο τίτλος της, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί Σχολικών Εφορειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2011».  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 
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 Δε βλέπω να υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 6 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση της πρότασης νόμου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Σχολικών Εφορειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως η πρόταση νόμου ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 4 θέμα είναι «Οι περί της Κυπριακής Βιβλιοθήκης Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για τους κανονισμούς «Οι περί της Κυπριακής 
Βιβλιοθήκης Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Τάσου Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος Δίπλαρος Γεώργιος Προκοπίου    

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 27 Σεπτεμβρίου και 4 Οκτωβρίου 2011. Στην πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού (Πολιτιστικές Υπηρεσίες), 
του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της Κυπριακής Βιβλιοθήκης, της Συμβουλευτικής 
Επιτροπής της Κυπριακής Βιβλιοθήκης και του Συνδέσμου Φίλων της Κυπριακής Βιβλιοθήκης. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 9 του περί της 
Κυπριακής Βιβλιοθήκης Νόμου, είναι κυρίως η ρύθμιση της λειτουργίας της Κυπριακής Βιβλιοθήκης.  
Ειδικότερα, στα πλαίσια της ρύθμισης της λειτουργίας της καθορίζονται, μεταξύ άλλων, τα δικαιώματα και οι 
υποχρεώσεις των χρηστών της και προβλέπονται τρόποι εμπλουτισμού της συλλογής της και προώθησης του 
βιβλίου μέσω της διοργάνωσης εκδηλώσεων, διαλέξεων, εκθέσεων και παρουσιάσεων βιβλίων. 

 Η επιτροπή, στα πλαίσια της συζήτησης των κανονισμών, ζήτησε από τους αρμοδίους να ενημερωθεί 
πληρέστερα για τις πρόνοιές τους, καθώς και για διάφορα θέματα που άπτονται της λειτουργίας της Κυπριακής 
Βιβλιοθήκης.  Επιπρόσθετα, η επιτροπή ζήτησε να τύχει σύντομης ενημέρωσης για τους προγραμματισμούς 
που υπάρχουν από πλευράς του αρμόδιου υπουργείου σε σχέση με τη στέγαση της Κυπριακής Βιβλιοθήκης, 
καθώς και με την περαιτέρω ανάπτυξη και αναβάθμισή της.   

 Αναφορικά με τα πιο πάνω θέματα, η επιτροπή θεωρεί ότι αυτά θα πρέπει να τύχουν πιο αναλυτικής 
εξέτασης στα πλαίσια εγγραφής και συζήτησης συγκεκριμένου αυτεπάγγελτου θέματος το οποίο θα αφορά την 
αναβάθμιση της λειτουργίας της Κυπριακής Βιβλιοθήκης.   

 Η επιτροπή, αφού μελέτησε με προσοχή το κείμενο των πιο πάνω κανονισμών, έκρινε σκόπιμο να 
επιφέρει σε αυτό μία μικρή βελτίωση στο μέρος που αναφέρεται στη διαδικασία δανεισμού βιβλίων για 
σκοπούς διευκόλυνσης της εγγραφής νέων μελών.  
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 Με βάση τα πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας υιοθετεί το σκοπό και τις επιδιώξεις των 
υπό αναφορά κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους, όπως αυτοί έχουν 
τελικά διαμορφωθεί.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 4 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 5 θέμα είναι «Ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το νομοσχέδιο «Ο περί Οδικής 
Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Γεώργιος Προκοπίου Κώστας Κώστα 

 Χάρης Γεωργιάδης Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Νίκος Νικολαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 29 Σεπτεμβρίου και στις 6 Οκτωβρίου 2011.  Στα πλαίσια της 
πρώτης συνεδρίασης κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Οδικών Μεταφορών του ίδιου υπουργείου και της ΠΟΒΕΚ.  Το 
Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, το ΚΕΒΕ, οι σύμβουλοι ασφάλειας ADR, οι φορείς 
εκπαίδευσης ADR, οι φορείς ελέγχου ADR και οι πραγματογνώμονες ADR, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν ή δεν παρέστησαν στη συνεδρία της επιτροπής.   

 Σκοπός του νομοσχεδίου είναι η τροποποίηση του περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων 
Εμπορευμάτων Νόμου, για σκοπούς εναρμόνισης της εθνικής νομοθεσίας με την Οδηγία 2010/61/ΕΕ της 
Επιτροπής της 2ας Σεπτεμβρίου 2010, για την πρώτη προσαρμογή στην επιστημονική και τεχνική πρόοδο των 
παραρτημάτων της Οδηγίας 2008/68/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου σχετικά με τις εσωτερικές μεταφορές 
επικίνδυνων εμπορευμάτων. 

 Σύμφωνα με το διευθυντή του Τμήματος Οδικών Μεταφορών και την εισηγητική και αιτιολογική έκθεση 
που συνοδεύουν το νομοσχέδιο, με την προτεινόμενη ρύθμιση ενσωματώνονται στη βασική νομοθεσία τα 
επικαιροποιημένα παραρτήματα της Ευρωπαϊκής Συμφωνίας για τη Διεθνή Οδική Μεταφορά Επικίνδυνων 
Εμπορευμάτων (συμφωνία ADR), η οποία συνήφθη στη Γενεύη το 1957 και της οποίας οι διατάξεις 
επικαιροποιούνται κάθε δύο χρόνια. 

 Ειδικότερα, επισημαίνεται ότι τα εν λόγω επικαιροποιημένα παραρτήματα καθορίζουν τις απαιτήσεις 
αναφορικά με τις προδιαγραφές κατασκευής και τη σήμανση οχημάτων και των περιεκτών που προορίζονται 
να μεταφέρουν επικίνδυνα εμπορεύματα, την εκπαίδευση των εμπλεκομένων, τις διαδικασίες μεταφοράς και τα 
έγγραφα που πρέπει να συνοδεύουν τη μεταφορά. 

Σύμφωνα με τα στοιχεία τα οποία κατατέθηκαν στην επιτροπή, η διεθνής συμφωνία ADR, στην οποία 
παραπέμπει η ευρωπαϊκή νομοθεσία, περιέχει κανόνες για την εύρυθμη λειτουργία της αγοράς μεταφορών και 
περιλαμβάνει κατάλογο επικίνδυνων υλών, των οποίων η μεταφορά επιτρέπεται μόνο υπό συγκεκριμένες 
προϋποθέσεις, και παράλληλα απαγορεύει τη διακίνηση εξαιρετικά επικίνδυνων υλικών.   

 Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με το άρθρο 2 της υπό αναφορά Οδηγίας, η ενσωμάτωση των διατάξεών της 
στην εθνική νομοθεσία έπρεπε να είχε πραγματοποιηθεί μέχρι την 30ή Ιουνίου 2011, όμως η προτεινόμενη 
νομοθεσία κατατέθηκε στη Βουλή των Αντιπροσώπων μόλις στις 15 Σεπτεμβρίου 2011. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του νομοσχεδίου.   



247 

 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη 
όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια του σώματος την ψήφιση του νομοσχεδίου 
σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 6 θέμα είναι «Ο περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων Νόμος του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος Ευθύμιος Δίπλαρος  

 Αντρέας Καυκαλιάς Σοφοκλής Φυττής 

 Αντρέας Φακοντής Αντώνης Αντωνίου 

 Γεώργιος Τάσου Νίκος Νικολαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε τρεις 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 22 και 29 Σεπτεμβρίου και στις 6 Οκτωβρίου 2011.  Στο στάδιο 
της μελέτης του νομοσχεδίου κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Τμήματος 
Γεωργίας, του Τμήματος Περιβάλλοντος, του Συμβουλίου Ελέγχου Γεωργικών Φαρμάκων και του Συμβουλίου 
Γεωπόνων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, του Τμήματος Επιθεώρησης 
Εργασίας του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, των Φαρμακευτικών Υπηρεσιών και του 
Γενικού Χημείου του Κράτους του Υπουργείου Υγείας, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, 
της Παγκύπριας Ένωσης Γεωπόνων, του Κυπριακού Συνδέσμου Φυτοπροστασίας και των αγροτικών 
οργανώσεων ΠΕΚ, “Αγροτική” και “Παναγροτικός Σύνδεσμος”.  Το ΚΕΒΕ και οι αγροτικές οργανώσεις ΕΚΑ και 
“Ευρωαγροτικός”, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η κατάργηση του περί Γεωργικών Φαρμάκων Νόμου και η 
θέσπιση νέων νομοθετικών ρυθμίσεων, ώστε μεταξύ άλλων να επιτευχθεί εναρμόνιση του εθνικού νομοθετικού 
πλαισίου με το κοινοτικό κεκτημένο και ειδικότερα να καταστεί δυνατή η εφαρμογή του Κανονισμού (ΕΚ) αρ. 
1107/2009 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 21ης Οκτωβρίου 2009 σχετικά με τη διάθεση 
φυτοπροστατευτικών προϊόντων στην αγορά και την κατάργηση των Οδηγιών 79/117/ΕΟΚ και 91/414/ΕΟΚ του 
Συμβουλίου.  Περαιτέρω, με το νομοσχέδιο σκοπείται η επέκταση των εξουσιών των επιθεωρητών, η 
διεύρυνση των απαγορεύσεων που σχετίζονται με τη διακίνηση, την αποθήκευση και την κατοχή μη 
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εγκεκριμένων φυτοπροστατευτικών προϊόντων και η επιβολή διοικητικών κυρώσεων και προστίμων σε όσους 
παρανομούν.  

 Πιο συγκεκριμένα, στο νομοσχέδιο περιλαμβάνονται διατάξεις αναφορικά με τα ακόλουθα: 

1. Την ίδρυση δεκαμελούς συμβουλίου, το οποίο θα καλείται Συμβούλιο Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων 
και Βιοκτόνων και το οποίο ορίζεται ως η αρμόδια αρχή για την εφαρμογή του προτεινόμενου νόμου. 

2. Τη σύνθεση, τη ρύθμιση της λειτουργίας και τον καθορισμό των αρμοδιοτήτων και των εξουσιών του 
συμβουλίου. 

3. Τον καθορισμό των αρμοδιοτήτων του Τμήματος Γεωργίας του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος. 

4. Την υποχρέωση έκδοσης άδειας φυτοπροστατευτικού προϊόντος, καθώς επίσης τον καθορισμό των 
απαιτήσεων της αρμόδιας αρχής για τη χορήγηση της εν λόγω άδειας. 

5. Την απαγόρευση της εισαγωγής, της διακίνησης, της αποθήκευσης, της κατοχής, της παρασκευής προς 
διάθεση στην αγορά, της διάθεσης στην αγορά, της διαφήμισης ή της χρήσης στην Κυπριακή 
Δημοκρατία φυτοπροστατευτικού προϊόντος για το οποίο δεν έχει χορηγηθεί η προβλεπόμενη άδεια ή 
του οποίου η άδεια έχει ανακληθεί, καθώς επίσης τον αριθμό άλλων απαγορεύσεων που σχετίζονται με 
την ετικέτα, τις οδηγίες χρήσης, τη συσκευασία και τη διαφήμιση των φυτοπροστατευτικών προϊόντων. 

6. Την παραχώρηση εξουσίας στον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος να ορίζει 
αρχιεπιθεωρητή και επιθεωρητές για την εφαρμογή των διατάξεων του υπό εξέταση νόμου και των 
δυνάμει αυτού εκδιδόμενων κανονισμών και διαταγμάτων, καθώς και τον καθορισμό των εξουσιών των 
εν λόγω επιθεωρητών. 

7. Τις διευκολύνσεις που πρέπει να παρέχονται στους επιθεωρητές από κάθε πρόσωπο που είναι 
υπεύθυνο για οποιαδήποτε διεργασία ή δραστηριότητα σχετική με φυτοπροστατευτικά προϊόντα, 
δραστικές ουσίες, αντιφυτοτοξικές ή συνεργιστικές ουσίες.  

8. Τη διαδικασία διενέργειας δειγματοληψίας από τους επιθεωρητές για σκοπούς ελέγχου των 
φυτοπροστατευτικών προϊόντων. 

9. Τη δυνατότητα της αρμόδιας αρχής να εξετάζει, κατόπιν υποβολής παραπόνου ή αυτεπάγγελτα, 
παραβάσεις του προτεινόμενου νόμου και των κανονισμών και διαταγμάτων που εκδίδονται δυνάμει 
αυτού ή του προαναφερθέντος ευρωπαϊκού Κανονισμού και να επιβάλλει διοικητικές κυρώσεις και 
πρόστιμα. 

10. Τον καθορισμό των αδικημάτων και των ποινών που δύνανται να επιβληθούν στους ενόχους. 

11. Την παραχώρηση δικαιώματος ιεραρχικής προσφυγής στον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος από πρόσωπα τα οποία έχουν έννομο συμφέρον σε σχέση με αποφάσεις της αρμόδιας 
αρχής. 

12. Την παραχώρηση εξουσίας στο Υπουργικό Συμβούλιο να εκδίδει κανονισμούς για τη ρύθμιση επιμέρους 
συναφών θεμάτων και στον Υπουργό Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος να εκδίδει 
διατάγματα για τη ρύθμιση σχετικών τεχνικών ζητημάτων. 

 Σημειώνεται ότι το νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή μαζί με τους κανονισμούς με τίτλο «Οι περί 
Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων (Τέλη) Κανονισμοί του 2011» και έτυχαν ταυτόχρονης μελέτης από την 
επιτροπή.  Ωστόσο, επειδή για νομικούς λόγους πρέπει να προηγηθεί η έγκριση των προτεινόμενων προνοιών 
του νομοσχεδίου, κρίνεται σκόπιμο όπως οι εν λόγω κανονισμοί τεθούν ενώπιον της ολομέλειας του σώματος 
σε μεταγενέστερο στάδιο και αφού προηγηθεί η ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

 Σημειώνεται επίσης ότι οι προτεινόμενες ρυθμίσεις θα έπρεπε να είχαν μεταφερθεί στο εθνικό δίκαιο 
μέχρι τις 14 Ιουνίου 2011, ωστόσο το νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή στις 15 Σεπτεμβρίου 2011. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η εφαρμογή της προτεινόμενης 
νομοθεσίας αναμένεται να έχει θετικό αντίκτυπο στην προστασία της ανθρώπινης υγείας, των ζώων και του 
περιβάλλοντος.  Επιπρόσθετα, επισημαίνεται ότι το αρμόδιο υπουργείο στο παρόν στάδιο δε διαθέτει επαρκή 
αριθμό κατάλληλα καταρτισμένου και έμπειρου προσωπικού για την ουσιαστική και αποτελεσματική 
εκπλήρωση των υποχρεώσεων της Κυπριακής Δημοκρατίας που απορρέουν από τον πιο πάνω αναφερθέντα 
ευρωπαϊκό Κανονισμό. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης του νομοσχεδίου από την επιτροπή ο εκπρόσωπος του Συμβουλίου Ελέγχου 
Γεωργικών Φαρμάκων, αφού ανέλυσε τις κυριότερες πρόνοιες του νομοσχεδίου, εξέφρασε την πεποίθηση ότι 
με τη νέα νομοθεσία θα καταστεί δυνατή και η αντιμετώπιση των προβλημάτων που απορρέουν από την 
παράνομη χρήση φυτοπροστατευτικών προϊόντων που διακινούνται στην Κυπριακή Δημοκρατία. 
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 Ο πρόεδρος του Κυπριακού Συνδέσμου Φυτοπροστασίας, αφού συμφώνησε με τις προτεινόμενες 
πρόνοιες, εξέφρασε την προσδοκία ότι η νέα νομοθεσία θα καταστεί αποτελεσματικό εργαλείο στα χέρια των 
αρμοδίων για την αντιμετώπιση της παράνομης διακίνησης των υπό αναφορά προϊόντων, καθώς, όπως 
σημείωσε, με την υφιστάμενη κατάσταση απειλούνται οι εξαγωγές των μελών του συνδέσμου. 

 Όλοι οι υπόλοιποι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τις προτεινόμενες διατάξεις. 

 Την επιτροπή απασχόλησε ιδιαίτερα συγκεκριμένη διάταξη του νομοσχεδίου αναφορικά με την εξουσία 
που παραχωρείται σε επιθεωρητή να δίνει οδηγίες, ώστε το αγροτεμάχιο στο οποίο εισέρχεται για σκοπούς 
δοκιμής, μέτρησης, εξέτασης ή ελέγχου που θα διενεργήσει στα πλαίσια των καθηκόντων του να παραμείνει 
χωρίς οποιαδήποτε επέμβαση για όσο χρόνο θεωρεί εύλογα αναγκαίο.  Πιο συγκεκριμένα, τα μέλη της 
επιτροπής εξέφρασαν ανησυχία για την περίπτωση κατά την οποία ο επιθεωρητής θα δώσει τέτοιες οδηγίες 
αναφορικά με γεωργικές καλλιέργειες των οποίων η βιωσιμότητα θα πληγεί χωρίς την απαραίτητη και έγκαιρη 
φροντίδα του παραγωγού.  

 Υπό το φως των πιο πάνω, η επιτροπή κάλεσε τους αρμόδιους φορείς όπως μελετήσουν περαιτέρω το 
όλο ζήτημα και επανέλθουν καταθέτοντας συγκεκριμένες εισηγήσεις για το όλο θέμα.  Συνεπακόλουθα, το 
αρμόδιο υπουργείο, υλοποιώντας τις υποδείξεις της επιτροπής και κατόπιν συνεννόησης με το Γραφείο του 
Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, κατέθεσε σε αυτή αναθεωρημένο κείμενο του νομοσχεδίου.  Με το εν 
λόγω κείμενο γίνεται εισήγηση για ορισμένες νομοτεχνικές διορθώσεις και για την προσθήκη ειδικής διάταξης, 
ώστε, στην περίπτωση που οι πιο πάνω οδηγίες του επιθεωρητή αφορούν αγροτεμάχιο, να λαμβάνεται υπόψη 
η βιωσιμότητα της καλλιέργειας σε αυτό. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, αποφάσισε να τροποποιήσει την πιο πάνω εισήγηση της εκτελεστικής εξουσίας κατά τρόπο που 
να διασφαλίζεται ότι οι οδηγίες του επιθεωρητή δε θα θέτουν σε κίνδυνο τη βιωσιμότητα της καλλιέργειας στο 
αγροτεμάχιο.  Συναφώς, η επιτροπή  ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο 
όπως αυτό τροποποιήθηκε σύμφωνα με τα πιο πάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Ερμηνεία.  Άρθρο 2. 

 Σκοπός του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 3. 

 Ίδρυση Συμβουλίου.  Άρθρο 4. 

 Μεταβίβαση εξουσιών του Συμβουλίου.  Άρθρο 5. 

 Αρμοδιότητες Τμήματος Γεωργίας.  Άρθρο 6. 

 Χορήγηση άδειας.  Άρθρο 7. 

 Απαιτήσεις για τη χορήγηση άδειας.  Άρθρο 8. 

 Ευθύνη του κατόχου άδειας.  Άρθρο 9. 

 Έντυπα αιτήσεων.  Άρθρο 10. 

 Μητρώα.  Άρθρο 11. 

 Απαγορευτικές διατάξεις.  Άρθρο 12. 

 Ρήτρα διασφάλισης.  Άρθρο 13. 

 Αρχιεπιθεωρητής και Επιθεωρητές.  Άρθρο 14. 

 Εξουσίες Επιθεωρητή.  Άρθρο 15. 

 Διευκολύνσεις κατά τον έλεγχο.  Άρθρο 16. 

 Δειγματοληψία.  Άρθρο 17. 

 Αστική και ποινική ευθύνη.  Άρθρο 18. 
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 Επιβολή διοικητικών κυρώσεων και προστίμων.  Άρθρο 19. 

 Αδικήματα και ποινές.  Άρθρο 20. 

 Ιεραρχική προσφυγή.  Άρθρο 21. 

 Εξουσία έκδοσης Κανονισμών.  Άρθρο 22. 

 Έκδοση διαταγμάτων.  Άρθρο 23. 

 Καταργήσεις και επιφυλάξεις.  Άρθρο 24. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 24 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα υπ’ αριθμόν 7 και 8 θέματα έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2010» και «Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2010».  Η έκθεση δεν 
είναι ομόφωνη.  Θέλετε να αναγνωσθεί η έκθεση; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Δε χρειάζεται, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εφόσον δεν υπάρχει επιθυμία να αναγνωσθεί, θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τα νομοσχέδια «Ο περί Δήμων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2010» και «Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος 

του 2010» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Χρίστος Μέσης Δημήτρης Συλλούρης 

 Ανδρέας Κυπριανού Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών εξέτασε τα πιο πάνω νομοσχέδια από κοινού σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 30 Σεπτεμβρίου και στις 7 Οκτωβρίου 2011.  Στην πρώτη 
συνεδρίαση της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της Ένωσης Δήμων Κύπρου και της Ένωσης Κοινοτήτων 
Κύπρου. 

 Σκοπός των νόμων που προτείνονται είναι η τροποποίηση των περί Δήμων και περί Κοινοτήτων Νόμων, 
έτσι ώστε αφενός να αυξηθεί το παράβολο που καταβάλλουν οι υποψήφιοι δήμαρχοι και κοινοτάρχες και τα 
υποψήφια μέλη των δημοτικών και των κοινοτικών συμβουλίων και αφετέρου να καθοριστεί το ύψος των 
επιτρεπόμενων εκλογικών εξόδων για τους εν λόγω υποψηφίους.   

 Ειδικότερα, με το πρώτο νομοσχέδιο προτείνεται η αύξηση του παραβόλου για σκοπούς υποβολής 
υποψηφιότητας για εκλογή στη θέση του δημάρχου από τις εκατό λίρες Κύπρου (£100), που ισχύει σήμερα, 
στα χίλια ευρώ (€1.000) και για τους υποψήφιους δημοτικούς συμβούλους από τις πενήντα λίρες Κύπρου 
(£50), που ισχύει σήμερα, στα εκατόν ευρώ (€100).  Παράλληλα προτείνεται το ύψος των εκλογικών εξόδων 
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για τους υποψήφιους δημοτικούς συμβούλους να μην ξεπερνά τις τρεις χιλιάδες ευρώ (€3.000) και για τους 
υποψήφιους δημάρχους να είναι κλιμακωτό, με βάση τον αριθμό των εκλογέων τους, ως ακολούθως:   

1. Μέχρι δέκα χιλιάδες ευρώ (€10.000) για δήμους με αριθμό εκλογέων μέχρι δέκα χιλιάδες. 

2. Μέχρι δεκαπέντε χιλιάδες ευρώ (€15.000) για δήμους με αριθμό εκλογέων από δέκα χιλιάδες έναν μέχρι 
είκοσι χιλιάδες. 

3. Μέχρι είκοσι χιλιάδες ευρώ (€20.000) για δήμους με αριθμό εκλογέων μεταξύ είκοσι χιλιάδων ενός και 
τριάντα χιλιάδων. 

4. Μέχρι τριάντα χιλιάδες ευρώ (€30.000) για δήμους με αριθμό εκλογέων πέραν των τριάντα χιλιάδων. 

Με το δεύτερο νομοσχέδιο, που τροποποιεί τον περί Κοινοτήτων Νόμο, προτείνεται η αύξηση του 
παραβόλου που κατατίθεται από τους υποψήφιους κοινοτάρχες από τις εκατό λίρες Κύπρου (£100), που ισχύει 
σήμερα, στα διακόσια ευρώ (€200) και για τα υποψήφια μέλη κοινοτικών συμβουλίων από τις πενήντα λίρες 
Κύπρου (£50) στα εκατόν ευρώ (€100).  Παράλληλα, προτείνεται ο καθορισμός ανώτατου ορίου για τα εκλογικά 
έξοδα των υποψήφιων κοινοταρχών που ανέρχεται στο ποσό των τριών χιλιάδων ευρώ (€3.000). 

Οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών δήλωσαν στην επιτροπή ότι οι προτεινόμενες ρυθμίσεις 
είναι το αποτέλεσμα διαλόγου με τα κόμματα για την τροποποίηση της εκλογικής νομοθεσίας.   

Με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις συμφώνησαν οι εκπρόσωποι της Ένωσης Κοινοτήτων Κύπρου, ενώ οι 
εκπρόσωποι της Ένωσης Δήμων Κύπρου δήλωσαν ότι το παράβολο για διεκδίκηση εκλογής στη θέση του 
δημάρχου είναι υψηλό.   

Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης των δύο νομοσχεδίων, μέλη της επιτροπής εξέφρασαν επιφυλάξεις 
για το ύψος του παραβόλου και ιδιαίτερα για τους κατεχόμενους δήμους.  Ειδικότερα, εξέφρασαν τον 
προβληματισμό αν το υψηλό αυτό παράβολο μπορεί να αποτελέσει ανασταλτικό παράγοντα για ενεργό 
συμμετοχή των πολιτών στις εκλογικές αυτές διαδικασίες, αλλά και κατά πόσο είναι συνταγματικά επιτρεπτό να 
γίνει διαφοροποίηση του νόμου ειδικά για τους κατεχόμενους δήμους. 

Τοποθετούμενος στην πιο πάνω εισήγηση ο εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της 
Δημοκρατίας αναφέρθηκε στο άρθρο 28 του συντάγματος, που καθιερώνει την ισότητα των πολιτών έναντι του 
νόμου, και πρόσθεσε ότι, για να προνοεί ο νόμος διάκριση μεταξύ διάφορων κατηγοριών πολιτών της 
Δημοκρατίας, απαιτείται αντικειμενική αιτιολογία και σκοπιμότητα.   

Υπό το φως των πιο πάνω, η επιτροπή διαμόρφωσε τις πιο κάτω θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις, του Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος και ο βουλευτής του 
Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν γύρω από τα νομοσχέδια 
στην ολομέλεια της Βουλής. 

2. Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της Ευρωπαϊκού Κόμματος διαφωνεί με τις πρόνοιες του 
νομοσχεδίου όσον αφορά το ύψος του παραβόλου και επιφυλάσσεται να τοποθετηθεί στις υπόλοιπες 
πρόνοιες των δύο νομοσχεδίων στην ολομέλεια της Βουλής. 

 Με την ευκαιρία αυτή η επιτροπή εκφράζει την πρόθεσή της να μελετήσει τον εκλογικό νόμο σφαιρικά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Συλλούρης έχει ζητήσει το λόγο. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Πρόεδρε, πρόκειται για το παράβολο στις δημοτικές και κοινοτικές εκλογές.  Θέλω να θυμίσω το σώμα, 
ιδιαίτερα τους συναδέλφους που ήταν και στην προηγούμενη Βουλή, ότι περίπου είχαμε συμφωνήσει όλοι -έτσι 
είχα αντιληφθεί τουλάχιστον εγώ- ότι η προσέγγιση του παραβόλου είναι αναχρονιστική και ότι θα μπορούσαν 
να βρεθούν πιο σύγχρονοι τρόποι εξασφάλισης του επιθυμητού.  Δεν είναι με το αν κρατά ένας λεφτά ή πόσα 
λεφτά θα βάλει που αποτρέπεται να υποβάλει υποψηφιότητα, είναι με άλλους τρόπους.  Θα μπορούσε 
παραδείγματος χάριν να αντικατασταθεί με έναν αριθμό υπογραφών ή με πιο αυστηρά κριτήρια ακόμα, αν 
θέλαμε. 

 Τότε ελέχθη ότι δεν προλαβαίνουμε να κάνουμε αυτή την αλλαγή και είναι καλά να το δούμε μετά τις 
εκλογές.  Ερχόμαστε μετά τις εκλογές, συντηρώντας και προχωρώντας στην ίδια βάση, την κατ’ εμάς 
αναχρονιστική, όχι μόνο να παραμείνουν τα παράβολα, αλλά και να αυξηθούν.  Εμείς θα διαφωνήσουμε γι’ 
αυτό ακριβώς το λόγο. 

 Ευχαριστώ. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν άλλοι ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Λαμάρης. 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχει δίκαιο ο συνάδελφος, έτσι αντιμετωπίστηκαν τα ζητήματα, όταν συζητούσαμε τις 
τροποποιήσεις για τις βουλευτικές εκλογές.  Να θυμίσω πως οι βουλευτικές εκλογές ήταν το Μάη, 
μεσολάβησαν πάρα πολλά γεγονότα και θεωρήθηκε σκόπιμο αυτή τη στιγμή να γίνουν οι μετατροπές, γιατί η 
νομοθεσία για τις δημοτικές και κοινοτικές εκλογές μιλά για λίρες ακόμα, οπότε, αν προσέξατε, οι πενήντα λίρες 
γίνονται το παράβολο των εκατόν ευρώ.  Δηλαδή μετατρέπεται λίγο προς τα πάνω, στρογγυλοποιείται προς τα 
πάνω ένα πολύ χαμηλό ποσό, το οποίο να θυμίσω ότι επιστρέφεται σε αυτόν που το καταβάλλει σε όλες τις 
εκλογικές αναμετρήσεις, εάν και εφόσον ο συνδυασμός με τον οποίο κάποιος κατέρχεται εξασφαλίσει ένα πολύ 
μικρό ποσοστό το οποίο καθορίζει η νομοθεσία.  Ελάχιστοι υποψήφιοι είναι εκείνοι οι οποίοι δεν παίρνουν 
πίσω το παράβολο.   

 Γι’ αυτό, υιοθετώντας την άποψη ότι πρέπει να εκσυγχρονίσουμε αυτά τα ζητήματα, θα έλεγα ας 
προχωρήσουμε τώρα, για να μην υπάρχει κενό στην τροποποίηση όπως προτείνεται, διορθώνεται και η 
δυνατότητα εξόδων στον κάθε υποψήφιο δήμαρχο και κοινοτάρχη.  Και αμέσως μετά να ξεκινήσουμε να δούμε 
συνολικά για όλες τις εκλογικές αναμετρήσεις αν μπορούμε να αλλάξουμε το σύστημα από λεφτά σε κάτι άλλο 
ή αν θα είναι ένας συνδυασμός όλων, γι’ αυτό εισηγούμαστε τώρα, για να μη δημιουργηθεί ένα κενό, να 
προχωρήσουμε και αμέσως μετά να το δούμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Περδίκης και μετά ο κ. Κυπριανού. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, τρία πράγματα πολύ σύντομα, με την άδειά σας, από τη θέση μου.  Το πρώτο θέμα που 
θέλω να θίξω είναι ότι δυστυχώς τόσο απλές νομοθεσίες, που μπορούν να εξεταστούν ενδελεχώς, όταν έρθουν 
στον κατάλληλο χρόνο, έρχονται την τελευταία στιγμή και η Βουλή βρίσκεται να τις συζητά με την πλάτη 
κολλημένη στον τοίχο.  Το ένα έν’ τούτο.   

 Δεύτερον, εμείς είχαμε πει ότι δεν πρέπει να είναι κριτήριο της δυνατότητας κάποιου ατόμου να 
διεκδικήσει θέση στη διοίκηση το ποσό που θα βάλει για παράβολο.  Υπάρχουν άνθρωποι που δυσκολεύονται, 
ιδιαίτερα σε αυτή την οικονομική κρίση που υπάρχει.  Υπάρχει και το θέμα που μπαίνει από πολλούς για τις 
κοινότητες των κατεχομένων δήμων.  Δεν μπορούμε να αυξάνουμε τα ποσά των παραβόλων σε μια τέτοια 
εποχή! 

 Το τρίτο και πολύ σημαντικό είναι ότι μπαίνει ένα θέμα για έξοδα καμπάνιας, χωρίς να υπάρχει σε καμία 
περίπτωση έλεγχος.  Στους βουλευτές υπάρχει πλημμελής έλεγχος και κάποιοι έκλεισαν τα μάτια τους και το 
δέχτηκαν.  Δαμαί δεν υπάρχει καμιά μορφή ελέγχου στα έξοδα τα οποία θα κάνει ο υποψήφιος δήμαρχος ή ο 
υποψήφιος κοινοτάρχης. 

 Εγώ δε θα ψηφίσω αυτή τη νομοθεσία, θα τηρήσω μια στάση αποχής. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ευχαριστώ. 

 Ο κ. Κυπριανού. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, δεν υπάρχει καμία απολύτως αμφιβολία ότι η νομοθεσία χρειάζεται εκσυγχρονισμό, 
όμως καλά γνωρίζετε ότι είμαστε στο παρά πέντε και έτσι εμείς θα προχωρήσουμε με την ψήφιση της 
νομοθεσίας.  Όμως έχουμε καταθέσει, κύριε Πρόεδρε, μία τροπολογία σε σχέση με τους υποψηφίους. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Για το θέμα υπ’ αριθμόν 8. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Για το υπ’ αριθμόν 8, ναι, είναι κοινή έκθεση, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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 Πρώτα θα προχωρήσουμε με το υπ’ αριθμόν 7. 

 Ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Ούτε εμείς διαφωνούμε ότι η νομοθεσία χρειάζεται εκσυγχρονισμό, όμως θα πρέπει να πω και ότι, για να 
έρθει αυτό το νομοσχέδιο, ήρθε γι’ αυτό το λόγο που είπε ο κ. Λαμάρης, απλώς για να μετατραπούν οι λίρες σε 
ευρώ.  Διαφορετικά είμαι σίγουρος ότι το Υπουργείο Εσωτερικών δε θα έφερνε αυτό το νομοσχέδιο, γιατί θα 
ήταν προκαθορισμένο.  Όταν μιλούμε για εκσυγχρονισμό ή όταν μιλούμε για κατάργηση του παραβόλου, να 
υπενθυμίσω ότι πρέπει να μιλούμε για όλα τα παράβολα, από εκείνο του Προέδρου της Δημοκρατίας, εκείνο 
των βουλευτών κ.λπ.  Και τη στιγμή που το παράβολο επιστρέφεται, στην ουσία δε χρειάζεται, νομίζω, να 
γίνεται περισσότερος ντόρος γιατί θα πρέπει να καταβάλλεται ή να μην καταβάλλεται.   

 Εγώ πιστεύω ότι η καταβολή του παραβόλου εξυπηρετεί μια σκοπιμότητα.  Ποια είναι η σκοπιμότητα 
που εξυπηρετεί;  Είναι ότι οι άνθρωποι εκείνοι οι οποίοι μπορούν και έχουν τη δυνατότητα να προσφέρουν 
στην τοπική αυτοδιοίκηση έχουν και την ευθύνη την ίδια στιγμή να καταβάλουν το παράβολο.  Δε θα μπω σε 
περιπτώσεις που στο παρελθόν γίνονταν άλλες σκέψεις, για να αυξάνεται το παράβολο, για να περιορίζεται ο 
αριθμός διεκδίκησης υποψηφιοτήτων σε διάφορες θέσεις, γιατί ήταν για Πρόεδρο της Δημοκρατίας. Θα μείνω 
ως εδώ.  

          Εμείς θα ψηφίσουμε το νομοσχέδιο ως έχει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Φυττής και ο κ. Σαρίκας μετά. 

Σ. ΦΥΤΤΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, και στην επιτροπή, αλλά και στην κοινοβουλευτική μας ομάδα εξήγησα τη δυσμενή 
διάκριση που υπάρχει για τους πρόσφυγες υποψηφίους, οι οποίοι έχουν να διανύσουν ολόκληρη την ελεύθερη 
Κύπρο, για να βρουν τους ψηφοφόρους τους.  Βάλλει ένας πρόθυμα υποψηφιότητα για εθνικούς σκοπούς, για 
να διατηρηθεί το κοινοτικό συμβούλιο ή το δημοτικό συμβούλιο και τον βάζουμε να πκιερώσει τζιαι εκατόν 
ευρώ.  Αν δεν πάρει το ποσοστό, δεν του επιστρέφονται.  Είναι δύο διαφορετικές προεκλογικές εκστρατείες.  Ο 
ένας έχει τα Λεύκαρα μαζεμένα να δώσει γυρόν, ο πρόσφυγας της Χάρτζιας παραδείγματος χάριν ή των 
Πανάγρων να χτυπήσει γυρόν όλης της Κύπρου.  Είναι διαφορετικές οι συνθήκες. Γι’ αυτό και είχα εισηγηθεί και 
στην επιτροπή και στην ομάδα μου να είναι το μισό.  Να πληρώνει τζιαι τζιείνος, αλλά το μισό. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Σαρίκας. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Ναι, κύριε Πρόεδρε, θα ψηφίσουμε και εμείς τη νομοθεσία, παρ’ όλο που συμφωνούμε ότι θα έπρεπε 
μέχρι σήμερα να βλέπαμε το θέμα του εκσυγχρονισμού της νομοθεσίας και, εφόσον όλες οι πλευρές 
συμφωνούν ότι είναι επιτακτική ανάγκη να δούμε το θέμα της νομοθεσίας, θα έπρεπε η κυβέρνηση απλώς να 
έφερνε την τροποποίηση της λίρας σε ευρώ χωρίς να υπάρχουν άλλες πρόνοιες.  Όμως, επειδή δεν έχουμε 
χρόνο, για να προβληματιστούμε, θα ψηφίσουμε την παρούσα πρόταση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

 Λοιπόν, το γενικό συμπέρασμα είναι ότι χρειάζεται ένας συνολικός εκσυγχρονισμός, κύριε Λαμάρη, της 
εκλογικής νομοθεσίας γύρω από αυτά τα θέματα, γι’ αυτό έχεις την εντολή της ολομέλειας να καλέσεις το 
Υπουργείο Εσωτερικών ή να συζητήσετε δικές σας προτάσεις νόμου, για να εκσυγχρονίσουμε επιτέλους τη 
νομοθεσία γύρω από αυτά τα θέματα. 

 Δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 7 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 23 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 31 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη νέου Πίνακα.  Άρθρο 4. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα επτά. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 A, είμαστε τόσοι;  Σαράντα επτά, ωραία! 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

 Και μία αποχή. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Α, τότε είναι σαράντα έξι  υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα έξι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Συνεπώς, με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Ερχόμαστε στο υπ’ αριθμόν 8 θέμα.  Έχουμε τροπολογίες. 

 Θα παρακαλέσω το γραμματέα να διαβάσει την τροπολογία του Δημοκρατικού Συναγερμού, εκτός αν 
την έχετε υπόψη σας.  Την έχετε;  Θέλει εκ μέρους του Δημοκρατικού Συναγερμού κάποιος να εισηγηθεί την 
τροποποίηση, να ενημερώσει τα μέλη; 
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 Παρακαλώ, ο κ. Κυπριανού. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, η τροπολογία αφορά το παράβολο για τους υποψήφιους κοινοτικούς συμβούλους στους 
κατεχόμενους δήμους και, επειδή οι κοινοτικοί σύμβουλοι στους κατεχόμενους δήμους δεν παίρνουν 
οποιαδήποτε αντιμισθία, αλλά, αν θέλετε, και ως κίνητρο, για να έχουμε αρκετούς ενδιαφερόμενους, 
εισηγούμαστε να καταργηθεί από τη νομοθεσία το παράβολο για υποψήφιους κοινοτικούς συμβούλους σε 
κατεχόμενους δήμους. 

(Η σχετική τροπολογία) 

Προτεινόμενη τροπολογία του κ. Ανδρέα Κυπριανού εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού 

 Γίνεται εισήγηση για την αντικατάσταση του άρθρου 2 του νομοσχεδίου, που τροποποιεί το εδάφιο (5) 
του άρθρου 22 του βασικού νόμου με το ακόλουθο νέο άρθρο: 

«Τροποποίηση του 
άρθρου 22 του 
βασικού νόμου.  

Το εδάφιο (5) του άρθρου 22 του βασικού νόμου τροποποιείται ως 
ακολούθως: 

(α) Με τη διαγραφή από αυτό των λέξεων “πενήντα λιρών” (γραμμές 
δεύτερη και τέταρτη) και “εκατόν λιρών” (πέμπτη γραμμή) και την 
αντικατάστασή τους με τις λέξεις “εκατόν ευρώ” και “διακόσιων ευρώ”, 
αντίστοιχα˙   

(β) με την προσθήκη της ακόλουθης νέας επιφύλαξης, πριν από την 
υφιστάμενη επιφύλαξη:    

       “Νοείται ότι τα υποψήφια μέλη του Κοινοτικού Συμβουλίου που 
υποβάλλουν πρόταση υποψηφιότητας για κατεχόμενη κοινότητα δεν 
καταθέτουν οποιοδήποτε ποσό για το σκοπό αυτό:” και 

(γ) με την ένθεση της λέξης “περαιτέρω” μεταξύ των λέξεων “Νοείται” και 
“ότι”, στην πρώτη γραμμή της υφιστάμενης επιφύλαξης του εδαφίου 
αυτού.». 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ αυτής της τροποποιητικής πρότασης του Δημοκρατικού Συναγερμού; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τέσσερις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τέσσερις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Aποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με είκοσι τέσσερις ψήφους υπέρ, είκοσι τέσσερις εναντίον και καμία αποχή, η τροπολογία απορρίπτεται. 

 Δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 8 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 22 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 31 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων αυτών; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα έξι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, τα άρθρα 1 έως 4 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Σαράντα έξι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με σαράντα έξι ψήφους υπέρ, δύο εναντίον και μία αποχή, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Τα θέματα με αριθμό  9 και 10 έχουν επίσης κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται «Ο περί Δήμων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011» και «Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 
2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τα νομοσχέδια «Ο περί Δήμων 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011» και «Ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος 

του 2011» 

Παρόντες:  

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Νεόφυτος Κωνσταντίνου 
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 Χρίστος Μέσης  Δημήτρης Συλλούρης 

 Ανδρέας Κυπριανού Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών εξέτασε από κοινού τα πιο πάνω νομοσχέδια σε δύο 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 30 Σεπτεμβρίου και στις 7 Οκτωβρίου 2011. Στην πρώτη 
συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρέστησαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του Υπουργείου 
Εξωτερικών, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Γραφείου της Επιτρόπου Διοικήσεως, 
της Ένωσης Δήμων Κύπρου και της Ένωσης Κοινοτήτων Κύπρου. 

 Σκοπός των νόμων που προτείνονται είναι η τροποποίηση των περί Δήμων και περί Κοινοτήτων Νόμων, 
ώστε να παραχωρηθούν εκλογικά δικαιώματα, ανάλογα με αυτά των υπηκόων άλλων κρατών μελών της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης στις δημοτικές/κοινοτικές εκλογές, σε υπηκόους τρίτων χωρών που έχουν αποκτήσει το 
καθεστώς και την άδεια του επί μακρόν διαμένοντος και άδεια μετανάστευσης η οποία  εκδόθηκε πριν από 
πέντε χρόνια τουλάχιστον. 

 Σύμφωνα με τους εκπροσώπους του Υπουργείου Εσωτερικών: 

1.  με τα νομοσχέδια στις εκλογές για την ανάδειξη τοπικών αρχών παρέχονται εκλογικά δικαιώματα, 
ανάλογα με αυτά που απολαμβάνουν ήδη πολίτες κρατών μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, σε 
υπηκόους τρίτων χωρών που έχουν αποκτήσει το καθεστώς του επί μακρόν διαμένοντος ή που 
κατέχουν άδεια μετανάστευσης για περίοδο πέραν των πέντε χρόνων.  Ειδικότερα, κατοχυρώνεται το 
δικαίωμα του εκλέγειν και όχι του εκλέγεσθαι στα πρόσωπα αυτά, 

2. με τα προτεινόμενα νομοθετήματα κατοχυρώνονται τα πολιτικά δικαιώματα των μεταναστών, 
συμβάλλοντας έτσι στην ενσωμάτωσή τους στην κοινωνία, 

3. τα δικαιώματα αυτά απολαμβάνουν ήδη στην Κύπρο οι πολίτες κρατών μελών της Ευρωπαϊκής Ένωσης 
και το Συμβούλιο της Ευρώπης προωθεί την υπογραφή και κύρωση της Σύμβασης για τη Συμμετοχή 
των Ξένων στη Δημόσια Ζωή σε Τοπικό Επίπεδο, την οποία σύμβαση υπέγραψε η Κυπριακή 
Δημοκρατία στις 19 Σεπτεμβρίου 1996 με την απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου υπ’ αριθμόν 
44.861.  Τη σύμβαση αυτή έχουν ήδη υπογράψει έντεκα κράτη μέλη του Συμβουλίου της Ευρώπης, από 
τα οποία την έχουν επικυρώσει μόνο η Αλβανία, η Δανία, η Φινλανδία, η Ισλανδία, η Ιταλία, η Ολλανδία, 
η Νορβηγία και η Σουηδία, 

4. η νομοθετική ρύθμιση του όλου θέματος πρέπει να προηγηθεί της ενδεχόμενης κύρωσης της σύμβασης 
αυτής με βάση γραπτή ενημέρωση της επιτροπής, 

5. η Επίτροπος Διοικήσεως σε δύο εκθέσεις της το 2005 εισηγήθηκε στις αρμόδιες αρχές να μεταφέρουν 
στο εθνικό δίκαιο, μέχρι τις 23 Ιανουαρίου 2006 το αργότερο, τις σχετικές ρυθμίσεις, 

6. ύστερα από προβληματισμό το Υπουργείο Εσωτερικών αποφάσισε το 2005 (αρ. απόφασης του 
Υπουργικού Συμβουλίου 62.925) να μην προχωρήσει στο παρόν στάδιο με την κύρωση της πιο πάνω 
σύμβασης. 

Συμπληρωματικά με τα πιο πάνω, ο αναπληρωτής γενικός διευθυντής του Υπουργείου Εσωτερικών 
δήλωσε στην επιτροπή τα ακόλουθα: 

1. H νομοθεσία για τους επί μακρόν διαμένοντες ψηφίστηκε το 2007, άρχισαν να λαμβάνονται σχετικές 
αποφάσεις από το 2008 και μέχρι σήμερα δόθηκαν εκατόν εξήντα έξι εγκρίσεις.  Αναλυτική κατάσταση 
κατά χώρα κατατέθηκε στην επιτροπή. 

2. Τα τελευταία χρόνια δόθηκαν σε μόνιμους μετανάστες, από τους οποίους μερικοί απεβίωσαν ή 
πολιτογραφήθηκαν ως Κύπριοι ή Ευρωπαίοι πολίτες, 2 483 άδειες.  Κατάλογος των κατόχων των 
αδειών αυτών από το 2001 μέχρι σήμερα ανά έτος και χώρα στάλθηκε στην επιτροπή.  Ουσιαστικός 
αριθμός από τους υπηκόους αυτούς είναι Ευρωπαίοι πολίτες που έχουν τέτοια εκλογικά δικαιώματα και 
έτσι στην παρούσα φάση θα αποκτήσουν εκλογικά δικαιώματα όσοι έχουν εξασφαλίσει άδεια 
μετανάστευσης κατά τα έτη πριν από το 2006.  Η πληροφόρηση αυτή βρίσκεται στο Αρχείο της Βουλής 
και στη διάθεση κάθε μέλους της. 

3. Τα κριτήρια για εξασφάλιση άδειας μετανάστευσης ή του καθεστώτος του επί μακρόν διαμένοντος 
επεξηγούνται στο σχετικό σημείωμα που κατέθεσε το υπουργείο στην επιτροπή. 

4. Από την υιοθέτηση των προτεινόμενων ρυθμίσεων αναμένεται να επηρεαστεί ανεπαίσθητα το εκλογικό 
σώμα, αφού πολλά από τα άτομα που εξασφάλισαν στο παρελθόν άδεια μετανάστευσης δεν είναι 
βέβαιο ότι εξακολουθούν να μένουν στην Κύπρο. 

 Το Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011, εισηγείται ότι, για να 
καταστεί δυνατή η υλοποίηση των προτεινόμενων ρυθμίσεων, πρέπει να δοθεί παράταση της προθεσμίας 
εγγραφής στους οικείους εκλογικούς καταλόγους μέχρι το τέλος Οκτωβρίου, ώστε να εγγραφούν σε αυτούς 
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όσα άτομα επιθυμούν.  Στην ίδια επιστολή αναφέρεται ότι ανάλογες ρυθμίσεις έγιναν και το 2001 και 
διευκρινίζεται ότι η παράταση αυτή θα ισχύσει για όλους τους δικαιούχους για εγγραφή στους οικείους 
εκλογικούς καταλόγους. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου της Επιτρόπου Διοικήσεως τόνισε τη σημασία των δύο νομοσχεδίων για 
την κατοχύρωση του εκλογικού δικαιώματος της κατηγορίας αυτής, ανάγκη την οποία υπέδειξε με σχετικές 
εκθέσεις της η Επίτροπος Διοικήσεως από το 2005. 

 Οι εκπρόσωποι της Ένωσης Δήμων Κύπρου και της Ένωσης Κοινοτήτων Κύπρου δεν τοποθετήθηκαν 
επί των δύο νομοσχεδίων. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η επιτροπή διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

1. O πρόεδρος και τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις και το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών 
εισηγούνται την ψήφιση των νομοσχεδίων σε νόμους, με την ενσωμάτωση σε αυτούς ρυθμίσεων για 
παράταση της προθεσμίας εγγραφής στους εκλογικούς καταλόγους. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του Δημοκρατικού Συναγερμού και του 
Δημοκρατικού Κόμματος και το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος 
επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν στην ολομέλεια του σώματος. 

Υπό το φως των πιο πάνω, τα δύο νομοσχέδια παραπέμπονται στην ολομέλεια του σώματος για λήψη 
τελικής απόφασης. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

Ο κ. Περδίκης. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Να πληροφορήσω το σώμα, κύριε Πρόεδρε, ότι έχω καταθέσει μία τροπολογία που αφορά το 
νομοσχέδιο που έχουμε μπροστά μας όπως το έχει καταθέσει η κυβέρνηση.  Αφορά τους κατόχους άδειας 
μετανάστευσης, που υπολογίζονται περίπου σε οκτώ χιλιάδες άτομα, που προέρχονται από χώρες εκτός της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης και αφορά και τα άτομα τα οποία έχουν το καθεστώς του επί μακρόν διαμένοντος.   

 Η εισήγηση η δική μου, επειδή αντιλαμβάνομαι ότι υπάρχουν πολλές επιφυλάξεις και για τον αριθμό των 
ατόμων, αλλά και για τη διαδικασία, είναι να περιορίσουμε το εύρος και την εφαρμογή αυτής της νομοθεσίας 
μόνο στους επί μακρόν διαμένοντες, οι οποίοι είναι, σύμφωνα με όλα τα στοιχεία που έχουμε συλλέξει και από 
την κυβέρνηση, αλλά και από ανεξάρτητους φορείς, λιγότεροι από διακόσιοι.   

 Μιλούμε για ανθρώπους οι οποίοι βρίσκονται στην Κύπρο για πάρα πολλά χρόνια, δεν έχουν το 
καθεστώς του κοινοτικού, γιατί προέρχονται από χώρες που δεν είναι στην Ευρωπαϊκή Ένωση, όπως είναι η 
Ρωσία, η Ουκρανία, ο Καναδάς, η Αμερική.  Οι άνθρωποι αυτοί ζουν στην Κύπρο, μπορεί να έχουν ζητήσει 
ακόμα και υπηκοότητα και βρίσκονται σε διαδικασία για να την πάρουν.  Θέλουν να ψηφίσουν, όχι να 
ψηφιστούν -μιλούμε καθαρά για να ψηφίσουν, όχι να ψηφιστούν- είναι πολύ μικρός ο αριθμός και νομίζω ότι 
είναι σωστό ως πρώτο βήμα να ψηφίσουμε τουλάχιστον γι’ αυτούς τους λίγους ανθρώπους να δοθεί αυτό το 
δικαίωμα ως ένα άνοιγμα της Δημοκρατίας μας και ως ένα μήνυμα ότι δε μας διακατέχουν ξενοφοβικά 
σύνδρομα ούτε ρατσιστικές αντιλήψεις. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, παρ’ όλο που εμείς συμφωνούμε με το κυβερνητικό νομοσχέδιο, θα υιοθετήσουμε την 
εισήγηση του κ. Περδίκη, την τροπολογία του, ως μία προσπάθεια να μη στείλουμε λάθος μήνυμα προς τα έξω, 
διότι μιλούμε για μικρό αριθμό, όπως είπε, που θα ψηφίσουν και κατά κανόνα, για να μην είμαι απόλυτος, με 
παραγωγική και ευεργετική παρουσία στην Κύπρο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Σαρίκας. 

Φ. ΣΑΡΙΚΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 
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 Εμείς είχαμε πρόθεση να ταχθούμε εναντίον, επειδή δεν μπορούμε να αντιληφθούμε τη σπουδή της 
κυβέρνησης να φέρει αυτό το νομοσχέδιο δύο μήνες πριν τις δημοτικές εκλογές, για να δώσουμε αυτό το 
δικαίωμα στους μετανάστες, χωρίς να προηγηθεί η κύρωση της συνθήκης στην οποία βασικά βασίζεται η ιδέα 
να προωθηθεί αυτή η τροπολογία.  Και επιπλέον δημιουργείται ένα πρόβλημα, ότι θα πρέπει να δοθεί 
παράταση για την εγγραφή στους εκλογικούς καταλόγους.   

 Γι’ αυτό εγώ πιστεύω ότι δε θα δώσουμε λανθασμένο μήνυμα, αν δεν περάσει αυτή η νομοθεσία, γιατί 
θα πρέπει να δοθεί ο χρόνος και στην κυβέρνηση και στα κόμματα να πάρουν μια ξεκάθαρη θέση, που είναι 
υποχρέωσή μας, να υπάρξει πρώτα η κύρωση και μετά να δοθούν οποιαδήποτε δικαιώματα στους 
οποιουσδήποτε μετανάστες.  Κατά την άποψή μου θα πρέπει να τους δοθούν δικαιώματα, αλλά με την 
κατάλληλη διαδικασία και την κατάλληλη στιγμή. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Ανδρέας Κυπριανού. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Οι εκλογικοί κατάλογοι έχουν κλείσει στις 3 Οκτωβρίου.  Συμφωνώ απόλυτα με το συνάδελφο τον κ. 
Σαρίκα ότι δεν αντιλαμβανόμαστε αυτή τη σπουδή της κυβέρνησης αυτή τη στιγμή να φέρνει νομοσχέδιο το 
οποίο να δίνει δικαιώματα τόσο στους μόνιμους μετανάστες όσο και στους επί μακρόν διαμένοντες, για να 
συμμετέχουν ακόμα και σε αυτές τις κοινοτικές και δημοτικές εκλογές. 

 Η Σύμβαση του Συμβουλίου της Ευρώπης, κύριε Πρόεδρε, έχει υπογραφεί μόνο από έντεκα κράτη και 
έχει επικυρωθεί μόνο από οκτώ.  Το Υπουργικό Συμβούλιο το 2005, το δικό μας Υπουργικό Συμβούλιο, 
αποφάσισε τη μη επικύρωση της συγκεκριμένης σύμβασης.  Δεν έχει απαντηθεί επίσης, κύριε Πρόεδρε, 
ξεκάθαρα στην επιτροπή Εσωτερικών, σε δικά μας ερωτήματα, πόσοι είναι στη λίστα για να γίνουν επί μακρόν 
διαμένοντες, όπως δεν έχει απαντηθεί ξεκάθαρα και το ερώτημα αν οι πολιτικοί πρόσφυγες δικαιούνται να 
αιτηθούν και να πάρουν το στάτους του μόνιμου μετανάστη. 

 Άρα, θεωρούμε ότι αυτή η νομοθεσία χρήζει περαιτέρω συζήτησης και διευκρινίσεων και δεν υπάρχει 
τίποτε το επείγον, κύριε Πρόεδρε, για να προχωρήσουμε τώρα στην ψήφισή της.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Συλλούρης, ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου και στη συνέχεια ο κ. Λαμάρης και κλείνουμε. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Εγώ θα αντιστρέψω το επιχείρημα ότι, εφόσον αυτή η προσπάθεια και πολιτική της κυβέρνησης ήταν να 
καλύψει οκτώ χιλιάδες, γιατί να είναι λογικό να ασχοληθούμε μόνο με εκατόν ή εκατό πενήντα, με ένα νούμερο 
κάτω των διακόσιων.  Αν πρέπει να κάνουμε κάτι, θα πρέπει να το κάνουμε ολικά, αντιλαμβανόμενοι τις 
επιπτώσεις συνολικά, όχι ανοίγοντας ένα παραθυράκι το οποίο να μην ξέρουμε και με άλλα νομοσχέδια τα 
οποία εκκρεμούν πού θα μας οδηγήσει.  Ξέρετε ότι εκκρεμούν νομοσχέδια για τους νυμφευμένους που έχουν 
εισέλθει στην Κύπρο νόμιμα ή παράνομα και δεν αντιλαμβάνομαι γιατί η επιτροπή δεν έβαλε όλα τα 
νομοσχέδια μαζί να τα δούμε.  Θυμίζω μάλιστα ότι η τοποθέτηση για το θέμα του παραβόλου ήταν ότι δεν 
είχαμε χρόνο να το εκσυγχρονίσουμε και πήγαμε με τα παλιά.  Ωραία!  Τώρα έχουμε χρόνο, που έκλεισε ο 
κατάλογος των ψηφοφόρων, που είμαστε κοντά στις εκλογές; 

 Άρα, η επιτροπή έπρεπε να δει συνολικά όλα τα νομοσχέδια που αφορούν αυτό το θέμα, να μιλούμε για 
τους πραγματικούς αριθμούς για το σήμερα και την προοπτική και τότε να τοποθετηθούμε.  Δε νομίζω ότι, αν 
λύσουμε το πρόβλημα εκατό πενήντα ανθρώπων, λύσαμε το θέμα μας. 

 Ευχαριστώ. 

 ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου, ο κ. Λαμάρης και ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Έχουμε και εμείς την άποψη ότι αυτό το νομοσχέδιο μπορεί να μας απασχολήσει μετά τις εκλογές, για 
να βρεθούν και καλύτερες λύσεις. 

 Εγώ ήθελα να θέσω κάποια ερωτήματα.  Το πρώτο είναι ότι η Σύμβαση του Συμβουλίου της Ευρώπης 
υπογράφτηκε από την Κυπριακή Δημοκρατία το 1996 και δεν έχει επικυρωθεί.  Λογικά δεν έπρεπε να 
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επικυρωθεί και μετά να έρθει η πρόταση, το νομοσχέδιο στη Βουλή για ψήφιση;  Το δεύτερο είναι ότι την άδεια 
μετανάστευσης μπορεί να την αποκτήσει οποιοσδήποτε πριν ακόμα εισέλθει στην Κυπριακή Δημοκρατία.  Και 
το τρίτο που πρέπει να ξεκαθαριστεί πλήρως και μας απασχολεί είναι αν μπορούν να αποκτούν άδεια 
μετανάστευσης οι αιτητές πολιτικού ασύλου.  Αυτά είναι θέματα που πρέπει να ξεκαθαρίσουν, γι’ αυτό εμείς 
λέμε ότι πρέπει να επανεξετάσουμε το συγκεκριμένο θέμα μετά τις εκλογές και λέω ότι δε δικαιολογείται, κατά 
την άποψή μας, η υπερψήφιση σήμερα αυτού του νομοσχεδίου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Λαμάρης. 

Γ.  ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Έχω την εντύπωση ότι ξεχνούμε τα δημοκρατικά μας αισθήματα από έναν υπερβολικό φόβο σε 
λανθασμένη κατεύθυνση.  Σε ποια κατεύθυνση;  Σε αυτή των τριών περίπου χιλιάδων ανθρώπων -και θα πω 
τα νούμερα- οι οποίοι έτσι κι αλλιώς έχουν το καθεστώς είτε του επί μακρόν διαμένοντος είτε του μόνιμου 
μετανάστη, δεν μπορείς να τους το πάρεις, ζουν στην Κύπρο και μπορούν να πάνε σε όποια χώρα της 
Ευρώπης να ζήσουν με αυτά τα δεδομένα, είναι ενεργοί πολίτες τζιαι είναι τζιαι τζιείνη η κατηγορία που ούτε 
επιδόματα παίρνει ούτε επιβαρύνει τα ταμεία του κράτους.  Αντίθετα, δραστηριοποιείται στην Κύπρο.  Αυτό 
είναι το ένα. 

 Δεύτερον, ακούστηκαν “χιλιάδες”.  Τα στοιχεία που μας δόθηκαν επακριβώς είναι τα εξής:  Εκατόν 
εξήντα έξι άτομα έχουν το καθεστώς του επί μακρόν διαμένοντος και δύο χιλιάδες τετρακόσιοι ογδόντα έχουν 
πάρει την ιδιότητα του μόνιμου μετανάστη με το καθεστώς της εγγραφής.  Αρκετοί από αυτούς, μερικοί έχουν 
πεθάνει, άλλοι έχουν πολιτογραφηθεί ως Κύπριοι, άρα μικραίνει αυτός ο αριθμός και άλλοι πιθανόν να έχουν 
φύγει από την Κύπρο, διότι είναι ο κατάλογος ο αλφαβητικός που υπάρχει στο υπουργείο.  Άρα, γι’ αυτούς τους 
αριθμούς μιλούμε. 

 Ακόμα ένα στοιχείο: η νομοθεσία που κατατέθηκε προβλέπει ότι, για να έχεις δικαίωμα να εγγραφείς και 
να ψηφίσεις μόνο, όχι να εκλεγείς, πρέπει να έχεις αποκτήσει αυτό το καθεστώς, είτε το ένα είτε το άλλο, πέντε 
χρόνια πριν.  Για τους εκατόν εξήντα έξι επί μακρόν διαμένοντες είναι δώρον άδωρον -γι’ αυτούς τους εκατόν 
εξήντα έξι τώρα- διότι το καθεστώς του επί μακρόν διαμένοντος ξεκίνησε να δίνεται στην Κύπρο πριν από δύο 
χρόνια.  Άρα, κανένας δεν έχει συμπληρώσει τα πέντε χρόνια, άρα κανένας δε δικαιούται να εγγραφεί.  Και θα 
μιλούμε για μερικές δεκάδες ίσως που θα ενδιαφερθούν από τους υπόλοιπους εν πάση περιπτώσει.  

 Οι αιτητές πολιτικού ασύλου δε δικαιούνται.  Ξεκαθαρίστηκε!  Ο αιτητής πολιτικού ασύλου δεν είναι 
καθεστώς, είναι μια προσωρινή ιδιότητα μέχρι να εξεταστεί η αίτησή του.  Ακόμα και για αυτόν που έχει το 
πολιτικό άσυλο, αν αρθούν οι λόγοι για τους οποίους πήρε το καθεστώς του πολιτικού πρόσφυγα, μπορεί η 
χώρα να του αφαιρέσει αυτή την ιδιότητα. 

 Επομένως, εμείς υιοθετούμε την πρόταση του κ. Περδίκη ως ένα βήμα και τελειώνω με το εξής:  Αν 
οκτώ χώρες επικύρωσαν τη Σύμβαση του Συμβουλίου της Ευρώπης, μπράβο τους!  Ας γίνουμε εννιά! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Ιωνάς Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, 

 Θα ξεκινήσω λέγοντας ότι πρόκειται… Καταρχάς, το θέμα το οποίο εγείρεται είναι θέμα αρχής.  Ο 
εκλογικός κατάλογος έκλεισε στις 3 του Οκτώβρη.  Αν ήθελαν κάποιοι να προστατεύσουν τη δημοκρατία, όπως 
μας το λένε, και τα δικαιώματα, έπρεπε να το σκεφτούν πιο γρήγορα.  Έπρεπε να φροντίσουν εκ των 
προτέρων, πριν δύο μήνες, πριν να κλείσει ο κατάλογος να μας φέρουν νομοσχέδιο, να το συζητήσουμε, να το 
αναλύσουμε, να εξετάσουμε όλες τις συνισταμένες και όχι την τελευταία στιγμή στο “ππάσια ππάσια” να το 
περάσουμε… 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Ππάσα ππάσα! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Ππάσα ππάσα, κύριε, οπωσδήποτε! Να το περάσουμε και να παραλείψουμε να κάμουμε αυτό το οποίο 
οφείλουμε να κάμουμε!  Γι’ αυτό το λόγο η οποιαδήποτε αναβολή της εξέτασης του θέματος τούτου θα ήταν 
προς όφελος του θέματος, αλλά η επιμονή κάποιων να ψηφίσουμε σίγουρα θα οδηγήσει στην απόρριψή του 
και θα εξεταστεί, όταν κάποτε θελήσει κάποια κυβέρνηση -ίσως η παρούσα, ίσως η επόμενη- να το φέρει, για 
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να το δούμε.  Όμως, όπως είναι σήμερα τα πράγματα, δεν μπορεί να εξεταστεί.  Και το θέμα είναι το εξής:  
Γίνεται εισήγηση να γίνει μια εφαρμογή αυτής της νομοθεσίας για κάποιους.  Δηλαδή θα εφαρμόσουμε 
επιλεκτική δημοκρατία;  Τι θα πούμε δηλαδή για εκείνους πέρα από αυτούς τους οποίους λέτε;  Πώς θα 
απαντήσουμε σ’ εκείνους τους άλλους επιχειρηματίες, όπως λέτε, γιατί δεν τους δώσαμε το δικαίωμα να 
γραφτούν στον εκλογικό κατάλογο;  Ποια θα είναι η απάντηση η οποία θα δώσετε; 

 Συνεπώς, δεν είναι θέμα απλώς κάποιων αριθμών σήμερα και βλέπουμε αύριο και νομοθετούμε 
ουσιαστικά για ένα θέμα το οποίο είναι και ουσιαστικό και πρέπει να το δούμε προσεκτικά.  Μπορούμε να 
έρθουμε να αναγνωρίσουμε δικαίωμα του εκλέγειν σε κάποιους πολίτες, χωρίς προηγουμένως να 
ξεκαθαρίσουμε ποιοι είναι αυτοί;  Υπάρχουν δύο κατηγορίες οι οποίες θα έχουν αυτό το δικαίωμα.  Οι επί 
μακρόν διαμένοντες, των οποίων είναι ξεκάθαρο το καθεστώς, και εκείνοι που θα έχουν άδεια μετανάστευσης, 
το οποίο ακόμα δεν έχει ξεκαθαρίσει.  Και από τη συζήτηση που γίνεται εδώ φαίνεται ξεκάθαρα ότι δε 
γνωρίζουν ποιοι είναι αυτοί όλοι.  Είναι για παράδειγμα… 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Να πάμε στους “καθαρά”. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Ναι, αλλά, όταν εκείνο το οποίοι επιχειρείς να κάμεις είναι να δώσεις το δικαίωμα και στους δύο, τι είναι 
εκείνο το οποίο θα απαντήσεις στη δεύτερη κατηγορία; 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Το διαφορετικό καθεστώς! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Θα τους πεις ότι αυτοί δε θα δικαιούνται; 

 Γι’ αυτό το λόγο, Πρόεδρε, εκείνο το οποίο πρέπει να δούμε είναι ότι στην άδεια μετανάστευσης μπορεί 
να μην περιλαμβάνονται οι αιτητές πολιτικού ασύλου, αλλά σίγουρα θα πρέπει να περιλαμβάνονται οι πολιτικοί 
πρόσφυγες.  Ποιος ελέγχει ποιοι είναι αυτοί οι οποίοι λαμβάνουν το καθεστώς του πολιτικού πρόσφυγα;  Αλλά, 
ξέρετε, και για εκείνους οι οποίοι απολαμβάνουν το καθεστώς της προστασίας ποιος ελέγχει όλους εκείνους οι 
οποίοι απέκτησαν αυτό το καθεστώς;  Και είναι και κάποιοι άλλοι οι οποίοι αποκτούν άδεια μετανάστευσης, 
κύριε Πρόεδρε, χωρίς να μπορούμε ούτε να ελέγξουμε και ούτε υπάρχουν και ξεκάθαρα κριτήρια για την 
παραχώρηση αυτού του καθεστώτος. 

 Δεν είναι η πρώτη φορά που την επιτροπή Εσωτερικών απασχόλησε το θέμα της παραχώρησης άδειας 
μετανάστευσης, είτε αυτή είναι στα πέντε χρόνια είτε στα τρία χρόνια είτε αν είναι με συζύγους είτε χωρίς 
συζύγους είτε γιατί κατέθεσαν χρήματα είτε γιατί ήρθαν να απασχοληθούν στην Κύπρο και άλλως πως.   

 Συνεπώς, πρέπει να περιμένουμε, κύριε Πρόεδρε.  Είναι βεβιασμένη η ενέργεια που έγινε από πλευράς 
της κυβέρνησης.  Έπρεπε να το φέρει πιο νωρίς να το εξετάσουμε.  Ως θέμα αρχής νομίζω ότι οφείλουμε να 
απορρίψουμε αυτή τη νομοθεσία, γιατί πράγματι θα ψηφίσουμε μια νομοθεσία η οποία δεν έχει ευκρινή βάση 
για το τι ουσιαστικά έρχεται να ρυθμίσει, σε ποιους θα παραχωρηθεί τελικά το δικαίωμα του εκλέγειν. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Νομίζω ότι έχει εξαντληθεί το θέμα, αλλά βλέπω πάρα πολλά χέρια.  Ο κ. Ανδρέας Κυπριανού, ο κ. 
Τορναρίτης… Δευτερολογία ο κ. Κυπριανού; Μετά ο κ. Κουλίας…    

        Ο κ. Κατσουρίδης, που είναι κοινοβουλευτικός εκπρόσωπος. 

 Παρακαλώ, κύριοι! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Λοιπόν, δεν είναι επί της ουσίας, τα είπε ο κ. Λαμάρης και είπε και γιατί υιοθετήσαμε την πρόταση του κ. 
Περδίκη.  Αλλά θέλω μόνο να κάνω ένα μικρό σχόλιο για όσα είπε ο φίλος μου ο Ιωνάς.  Πρώτα καθόρισε ο 
ίδιος από μόνος του ότι θα αποτελεί διάκριση, άρα θα είναι αντισυνταγματικό, αν ψηφίσουμε μόνο για τους 
μισούς, για να μπορέσει να συμπεριλάβει και τους υπόλοιπους και να του δοθεί ευκαιρία να αναπτύξει δέκα 
επιχειρήματα.  Γιατί ο Συναγερμός αρνείται για διακόσιους ανθρώπους που αποδεδειγμένα αυτή η κοινωνία 
τούς αποδέχτηκε να δρουν στους κόλπους της;  Αν είχαν προβλήματα στα χρόνια που επέρασαν, θα 
αποδεικνύονταν.  Δεν μπορώ να το καταλάβω εγώ αυτό το πράγμα, παρ’ όλο που η δική μας θέση, αν ήταν να 
ψηφίζουμε τη θέση μας, θα ήταν αυτή που ανέπτυξε ο κ. Λαμάρης.  Και θα βασανιστούμε τωρά για διακόσιους 
συμπολίτες μας στην ουσία που συμβάλλουν…  Τζιαι να πω τζιαι κάτι άλλο;  Εμείς ’πού τούτους έντζιε ’ννά 
πκιάμεν ψήφον, έν’ όλοι φτωχοί.   
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Λοιπόν, παρακαλώ, σύντομα οι τοποθετήσεις.   

 Ο κ. Τορναρίτης.  

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Απλά να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι ενημέρωσα ήδη τον κοινοβουλευτικό εκπρόσωπο ότι εγώ προσωπικά 
θα στηρίξω την τροπολογία του κ. Περδίκη.  Αποδέχομαι ως ένα βαθμό τη θέση της παράταξής μου για λόγους 
αρχής όσον αφορά τις ημερομηνίες και άλλως πως· από την άλλη πλευρά αισθάνομαι ότι η δημοκρατία δεν 
καταλήγει σε ημερομηνίες, επεκτείνεται στη δράση και στην εφαρμοσμένη πολιτική.  Γι’ αυτό λέω ότι πρέπει, 
ναι, να δώσουμε το δικαίωμα.  Αφ’ ης στιγμής εδώσαμε το δικαίωμα σε αυτούς τους εκατόν εξήντα έξι 
ανθρώπους να ζουν και να παράγουν και να προσφέρουν στην Κυπριακή Δημοκρατία, να τους δώσουμε, ναι, 
και τα εκλογικά δικαιώματα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο κ. Κουλίας και ο κ. Στυλιανίδης μετά. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, 

 Όσο ακούω τη συζήτηση με ζώνουν ειλικρινά τα φίδια!  Δηλαδή σε τούντον τόπον οι δικοί μας οι πολίτες, 
που έν’ το τρίτο κόμμα, δεν έρχονται να ψηφίσουν, γιατί επικρατεί τούντο κλίμα.  Τωρά έπκιασέν μας η έννοια 
για τους…  Άκουσα δεκάδες, εκατό, διακόσιους, εκατόν εξήντα.  Δηλαδή ήρθαν τούτοι οι κύριοι και είπαν μας 
«εσείς, κύριοι, που ζείτε σε τούντην χώρα να μας βάλετε να ψηφίζουμε και εμείς» και εδιαμαρτυρηθήκαν και 
εξεκινήσαμε τούντην δουλειάν;  Εγώ λέω ότι σε τούντο θέμα της μετανάστευσης, που τούτος ο τόπος πληρώνει 
εκατομμύρια επί μηνιαίας βάσεως -επιδόματα και κόντρα επιδόματα- και το τοπίο είναι θολό, η κυβέρνηση μες 
σε τούντα προβλήματα όλα έπκιασέν την η έννοια, για να μη μας πουν ότι είμαστε αντιδημοκρατικοί, να τους 
φέρει να ψηφίσουμε για τους εκατό, τους διακόσιους… Είπε ο κ. Λαμάρης έν’ δυόμισι χιλιάδες, τώρα 
εκατεβήκαν στις δεκάδες!  Πραγματικά διερωτώμαι!  Να σας πω γιατί γίνεται!  Διότι κάποιοι θέλουν να ανοίξουν 
μια πόρτα και από την πόρτα να αρχίσουν να μπαίνουν πολλοί και διάφοροι.  Και γίνεται στα θέματα των 
νομοθεσιών που αφορούν τις εκλογικές αναμετρήσεις· κάμνεις το την ώρα που πρέπει, όχι στα πρόθυρα μιας 
εκλογικής διαδικασίας σε ένα τόσο σοβαρό και κρίσιμο θέμα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Άρα, το σωστό και το πρέπον και το δέον είναι να μην περάσει τέτοια νομοθεσία και να δοθεί ο χρόνος.  
Αν πράγματι χρειάζεται να το κάμουμε, να το κάμουμε, αλλά να ξέρουμε τι κάμνουμε.  Διότι να σας πω τι θα 
γίνει, κύριε  Πρόεδρε;  Το 2006 πέρασε μία νομοθεσία για τα επιδόματα.  Βάλαμε πρόταση του κ. Λαμάρη και 
δεν την ταράσσει απ’ εκεί και βγαίνει η κ. Υπουργός Εργασίας και λέει «εσείς που επεράσετε το νόμο».  Όχι, 
έτσι νόμος δε θα περάσει! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Λοιπόν, παρακαλώ.   

 Ο κ. Χρήστος Στυλιανίδης. 

 Κύριε Περδίκη, σας βλέπω, αλλά είναι δευτερολογία που θα κάνετε.  Συνεπώς, έχουμε τους 
πρωτολογούντες πρώτα.  

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Επειδή στην προηγούμενη πενταετία ήμουν μέλος της επιτροπής Εσωτερικών και συμμετείχα στη 
διαμόρφωση της νομοθεσίας των επί μακρόν διαμενόντων και συμμετέχω και σε άλλες επιτροπές και 
ευρωπαϊκά φόρα που έχουν σχέση με την κατοχύρωση των δημοκρατικών δικαιωμάτων των επί μακρόν 
διαμενόντων, έχω την πεποίθηση ότι υπάρχει μία σύγχυση.  Είναι έτερον εκάτερον οι πολιτικοί πρόσφυγες και 
τα άλλα θέματα μετανάστευσης και έχει δίκαιο ο κ. Περδίκης.  Εδώ μιλούμε αποκλειστικά και μόνο για τους επί 
μακρόν διαμένοντες και ας μην το συγχέουμε.  Αλλά, επειδή υπάρχει τέτοια σύγχυση σήμερα, ίσως θα έπρεπε 
να τύχει μιας διευκρίνισης.  Ας το αναβάλουμε μια βδομάδα, για να μπορέσουμε όλοι να πάμε δημοκρατικά, 
γιατί θα έχουμε πρόβλημα ακόμα και στο Συμβούλιο της Ευρώπης.   

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 
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 Μπήκαμε στη συζήτηση πλέον και δεν μπορεί να υπάρξει αναβολή.   

 Ορίστε, κύριε Μητσόπουλε. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ζητήσω εκ μέρους της κοινοβουλευτικής μου ομάδας αναβολή μιας 
βδομάδας. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Όχι, δε θα υπάρξει αναβολή, διότι έχει ξεκινήσει η συζήτηση. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εκτιμούμε όμως ότι εκ της συζητήσεως έχουν προκύψει ζητήματα.  Βλέπετε, το θέμα 
παίρνει πλέον μια ευρύτερη διάσταση.  Εμείς θεωρούμε ότι πρέπει να το αντικρίσουμε πολιτικά.  Θεωρούμε ότι 
πρέπει να έχουμε μια ολοκληρωμένη εικόνα όσον αφορά τις προτεραιότητες και τη μεταναστευτική πολιτική… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Θέλω να ρωτήσω το σώμα αν ομόφωνα αποδέχεται αναβολή, διαφορετικά δεν πρόκειται να επιτρέψω 
αναβολή. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εμείς ως κοινοβουλευτική ομάδα αισθανόμαστε ότι υπάρχει ζήτημα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Το βλέπω. 

 Αν είναι ομόφωνο το σώμα, τότε μόνο. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Συμφωνούμε, κύριε Πρόεδρε. 

Δ. ΣΥΛΛΟΥΡΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εγώ διαφωνώ.  Είναι μία πρακτική την οποία δεν μπορούμε να ξεκινήσουμε.  Όταν 
ξεκινήσει η συζήτηση, δεν μπορεί να αναβληθεί το θέμα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αυτό είναι σωστό, γι’ αυτό είπα ότι… 

 Ο κ. Βαρνάβα. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Και εμείς, κύριε Πρόεδρε, από τη στιγμή  που η συζήτηση έχει ξεκινήσει, θεωρούμε ότι θα πρέπει να 
συνεχιστεί και να καταλήξουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ωραία.   

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της τροπολογίας που κατέθεσε ο κ. Γιώργος Περδίκης; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι δύο υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τέσσερις εναντίον, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι απέχουν; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δύο, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Συνεπώς, με είκοσι τέσσερις ψήφους εναντίον, είκοσι δύο ψήφους υπέρ και δύο αποχές, η τροπολογία 
του κ. Περδίκη απορρίπτεται. 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 9 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 9 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 13 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 14 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 έως 5;   

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 έως 5 εγκρίνονται.  

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου.  

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, τώρα θα επικαλεστώ αυτό που επικαλέστηκαν άλλοι.  Λυπούμαι πάρα πολύ.  Η 
διαδικασία έγινε.  Ερώτησε: «Υπάρχει ένσταση;».  Ούτε ένας.  Ούτε και ένας! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Όχι, δεν τίθεται θέμα ενστάσεως στη νομοθεσία, κύριε Πρόεδρε.  Είναι ψηφοφορία σε νομοθεσία.  Οι 
ενστάσεις ισχύουν μόνο για τους κανονισμούς.   

 ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ! 

 Ψηφοφορία! 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων 1 έως 5; 

 Ορίστε, η καταμέτρηση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τριάντα εναντίον, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις αποχές, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Με τριάντα ψήφους εναντίον, δεκαοκτώ ψήφους υπέρ και τρεις αποχές, τα άρθρα 1 έως 5 
απορρίπτονται. 

 Συνεπώς, προχωρούμε τώρα στην τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου.  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011.  
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ:  

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τρεις εναντίον, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις αποχές, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με είκοσι τρεις ψήφους εναντίον, δεκαοκτώ ψήφους υπέρ και τρεις αποχές, το νομοσχέδιο 
καταψηφίζεται. 

 Δεύτερη ανάγνωση του υπ’ αριθμόν 10 νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 3 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 14 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της έγκρισης των άρθρων 1 έως 6;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Εναντίον;  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι τρεις εναντίον, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Τρεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Συνεπώς, τα άρθρα 1 έως 6 απορρίπτονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ; 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Πρόεδρε, να υποβάλω μια εισήγηση; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Παρακαλώ. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Όταν στη δεύτερη ανάγνωση γίνει η ψηφοφορία, στην τρίτη δε χρειάζεται, διότι έχει αναφερθεί ότι με 
τριάντα ψήφους ή δέκα ψήφους… για να μην τα επαναλαμβάνουμε συνέχεια. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ε, μήπως υπάρξει αλλοίωση, να επαναλάβουμε την ψηφοφορία. 

Μ. ΚΑΡΟΓΙΑΝ: 

 Δεν υπάρχει αλλοίωση· αφού είναι άνθρωποι που διάβασαν τους νόμους και ξέρουν. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Λοιπόν, επαναλαμβάνω, με είκοσι τρεις ψήφους εναντίον, δεκαοκτώ ψήφους υπέρ και τρεις αποχές, το 
νομοσχέδιο υπ’ αριθμόν 10 καταψηφίζεται. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμόν 11 και 12 έχουν κοινή έκθεση.  Πρόκειται για κανονισμούς και τιτλοφορούνται 
«Οι περί Αποχετεύσεων Φαρμακά-Καμπιού Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί Αποχετεύσεων Σολέας 
Κανονισμοί του 2011». Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για τους κανονισμούς «Οι περί Αποχετεύσεων 
Φαρμακά-Καμπιού Κανονισμοί του 2011» και «Οι περί Αποχετεύσεων Σολέας Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης  

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Χρίστος Μέσης Δημήτρης Συλλούρης 

 Ανδρέας Κυπριανού Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών εξέτασε τους υπό αναφορά κανονισμούς σε συνεδρία της, 
που πραγματοποιήθηκε στις 7 Οκτωβρίου 2011.  Στη συνεδρία αυτή κλήθηκαν και παρέστησαν εκπρόσωποι 
του Υπουργείου Εσωτερικών, του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Γραφείου Προγραμματισμού, 
καθώς και ο Έπαρχος Λευκωσίας και εκπρόσωποι των Συμβουλίων Αποχετεύσεων Φαρμακά-Καμπιού και 
Σολέας.  Το Υπουργείο Οικονομικών, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της 
επιτροπής, γιατί θεωρεί  ότι το θέμα δεν το αφορά άμεσα.   

 Με τους υπό αναφορά κανονισμούς, που εκδίδονται με βάση το άρθρο 49 του περί Αποχετευτικών 
Συστημάτων Νόμου, ρυθμίζονται νομοθετικά τα θέματα της κατασκευής και εύρυθμης λειτουργίας 
αποχετευτικών συστημάτων στις περιοχές Φαρμακά-Καμπιού και Σολέας αντίστοιχα. 

 Ειδικότερα, όσον αφορά το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Φαρμακά-Καμπιού, που ιδρύθηκε το 2009 (ΚΔΠ 
201/09) και καλύπτει τις κοινότητες Φαρμακά και Καμπιού, κρίθηκε σκόπιμο να ρυθμιστεί καλύτερα ο τρόπος 
λειτουργίας του και για το σκοπό αυτό προτείνονται οι πρώτοι υπό αναφορά κανονισμοί.  Για τους κανονισμούς 
αυτούς ζητήθηκαν οι απόψεις των οικείων κοινοτικών συμβουλίων, του Γραφείου Προγραμματισμού (για το 
ύψος των τελών/δικαιωμάτων) και του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων για τεχνικά θέματα. 

 Όσον αφορά το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Σολέας, που ιδρύθηκε το 2009 (ΚΔΠ 99/2009), κρίθηκε 
σκόπιμο να ρυθμιστεί καλύτερα ο τρόπος λειτουργίας του και για το σκοπό αυτό προτείνονται οι δεύτεροι υπό 
αναφορά κανονισμοί.  Το συμβούλιο αποχετεύσεων καλύπτει την περιοχή των κοινοτικών συμβουλίων 
Κακοπετριάς, Τεμβριάς, Καλιάνων, Γαλάτας, Ευρύχου, Σινά Όρους, Κοράκου, Φλάσου, Λινούς και Κατυδάτων.  
Για τους κανονισμούς αυτούς ζητήθηκαν οι απόψεις του Γραφείου Προγραμματισμού σε ό,τι αφορά τα τέλη και 
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δικαιώματα και του Τμήματος Αναπτύξεως Υδάτων για τεχνικά θέματα.  Από την ημερομηνία έναρξης της 
ισχύος των κανονισμών αυτών καταργούνται οι περί Αποχετεύσεων Κακοπετριάς Κανονισμοί του 1990 (ΚΔΠ 
274/90), όπως αυτοί τροποποιήθηκαν το 1997. 

 Οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών δήλωσαν ενώπιον της επιτροπής ότι οι συγκεκριμένοι 
κανονισμοί βασίστηκαν σε προηγούμενους παρόμοιους κανονισμούς που ενέκρινε πρόσφατα η Βουλή για τα 
Κοκκινοχώρια και παλαιότερα για την περιοχή Αστρομερίτη-Περιστερώνας και τα σχετικά τέλη είναι τα ίδια. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των προτεινόμενων 
κανονισμών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, αφού έλαβε υπόψη τα πιο πάνω, ομόφωνα εισηγείται στη 
Βουλή την έγκριση των υπό αναφορά κανονισμών. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν.   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 11 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 12 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 13 θέμα είναι «Ο περί Αιμοδοσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για το νομοσχέδιο «Ο περί Αιμοδοσίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» 

Παρόντες: 

 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Στέλλα Κυριακίδου Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Γεώργιος Προκοπίου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Ρούλα Μαυρονικόλα  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν στις 29 Σεπτεμβρίου και 6 Οκτωβρίου 2011.  Στην πρώτη συνεδρίαση της επιτροπής 
κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι των Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας του 
Υπουργείου Υγείας, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Κέντρου Αίματος και της 
Νοσοκομειακής Τράπεζας Αίματος του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Αιμοδοσίας Νόμου για την περαιτέρω 
εναρμόνισή του με την εκτελεστική Οδηγία 2011/38/ΕΕ της Επιτροπής της 11ης Απριλίου 2011 για την 
τροποποίηση του Παραρτήματος V της Οδηγίας 2004/33/ΕΚ όσον αφορά τις ανώτατες τιμές pH για προϊόντα 
συμπύκνωσης αιμοπεταλίων κατά τη λήξη της διάρκειας της ζωής τους στο πλαίσιο των απαιτήσεων ποιότητας 
και ασφάλειας του αίματος και των συστατικών του. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους κυβερνητικούς αρμοδίους, επειδή η 
εκτελεστική Οδηγία 2011/38/ΕΕ δεν παρέχει τη διακριτική ευχέρεια στα κράτη μέλη να διατηρήσουν τις 
υφιστάμενες διαδικασίες όσον αφορά τις ανώτατες τιμές pH για τα προϊόντα  συμπύκνωσης αιμοπεταλίων κατά 
τη λήξη της διάρκειας ζωής τους, η προτεινόμενη με το νομοσχέδιο τροποποίηση κρίνεται αναγκαία, ώστε να 
αρθεί η ανώτατη τιμή pH (7,4) για όλα τα προϊόντα συμπύκνωσης αιμοπεταλίων που περιέχονται στο 
Παράρτημα V της Οδηγίας 2004/33/ΕΚ και να γίνουν οι ανάλογες τροποποιήσεις στο αντίστοιχο Παράρτημα ΙV 
της βασικής νομοθεσίας για την αιμοδοσία. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, με βάση τα πρόσφατα επιστημονικά στοιχεία και την πρακτική 
εμπειρία, τιμές pH υψηλότερες από το 7,4 δεν επηρεάζουν την ποιότητα και την ασφάλεια των αποθηκευμένων 
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αιμοπεταλίων, αλλά, αντίθετα, επίπεδα pH κάτω του 6,4 έχουν ως αποτέλεσμα τη βλάβη των αιμοπεταλίων και 
συνεπώς την απόρριψη και απώλεια αιμοπεταλίων που υπερβαίνουν την ανώτατη τιμή pH.  

 Τέλος, με βάση τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή, εκτιμάται ότι η διατήρηση των 
αιμοπεταλίων σε επίπεδα pH άνω του 6,4 χωρίς τον καθορισμό ανώτατης τιμής θα απαμβλύνει την ανάγκη για 
περισσότερη παραγωγή και θα επιφέρει μείωση στο κόστος επεξεργασίας. 

 Επισημαίνεται ότι, παρ’ όλο που η χρονική δέσμευση των κρατών μελών για συμμόρφωσή τους με την 
εν λόγω Οδηγία ήταν η 30ή Ιουνίου 2011, το υπό αναφορά νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων στις 15 Σεπτεμβρίου 2011.   

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας ενημέρωσε την επιτροπή ότι 
λόγω της μη έγκαιρης συμμόρφωσης της Κυπριακής Δημοκρατίας σε σχέση με την υιοθέτηση της 
προαναφερθείσας Οδηγίας έχει σταλεί από την Ευρωπαϊκή Επιτροπή προς τη Δημοκρατία σχετική 
προειδοποιητική επιστολή.   

 Όλες οι πλευρές που κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις 
επιδιώξεις του υπό αναφορά νομοσχεδίου.  Περαιτέρω, οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Υγείας ανέφεραν στην 
επιτροπή ότι ενημερώθηκαν οι κοινωνικοί φορείς, οι οποίοι επίσης συμφώνησαν με τις προτεινόμενες 
ρυθμίσεις. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις του υπό συζήτηση νομοσχεδίου, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια του 
σώματος την ψήφισή του σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν.   

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του Παραρτήματος IV του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 και 2; 

 Μη υπαρχούσης ενστάσεως, τα άρθρα 1 και 2 εγκρίνονται. 

 Προχωρούμε στην τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου.  

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Αιμοδοσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπ’ αριθμόν 14 θέμα είναι «Οι περί Ναρκωτικών Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Υγείας για τους κανονισμούς «Οι περί Ναρκωτικών 
Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» 

Παρόντες: 

 Κώστας Κωνσταντίνου, πρόεδρος Αδάμος Αδάμου 

 Στέλλα Κυριακίδου Ειρήνη Χαραλαμπίδου 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Γεώργιος Προκοπίου  

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου  Ρούλα Μαυρονικόλα 
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 6 Οκτωβρίου 2011.  Στη συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι 
των Φαρμακευτικών Υπηρεσιών και της Υπηρεσίας Ψυχικής Υγείας του Υπουργείου Υγείας, του 
Αντιναρκωτικού Συμβουλίου Κύπρου και της αστυνομίας.  Το Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας 
και το Εθνικό Κέντρο Τεκμηρίωσης και Πληροφόρησης για τα Ναρκωτικά, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση τα άρθρα 8, 11, 28 και 36 του περί 
Ναρκωτικών Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Ναρκωτικών 
Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών Κανονισμών με την εισαγωγή ελέγχου της ουσίας “ταπενταδόλη”, η οποία 
πιθανόν να περιέχεται σε φαρμακευτικά προϊόντα. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους κυβερνητικούς 
αρμοδίους, επειδή η ουσία “ταπενταδόλη” είναι αναλγητικό με φαρμακολογική δράση όμοια με τα οπιοειδή και 
συνεπώς υπάρχει πιθανότητα κατάχρησής της και εθισμού σ’ αυτήν, κρίθηκε αναγκαία η τροποποίηση των πιο 
πάνω κανονισμών, ώστε να εισαχθούν σ’ αυτούς έλεγχοι ως προς την εισαγωγή, κατοχή και φύλαξη 
προϊόντων που περιέχουν την ουσία “ταπενταδόλη” για πρόληψη ενδεχόμενης κατάχρησής της, που δυνατόν 
να οδηγήσει σε εθισμό. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα στοιχεία που κατατέθηκαν στην επιτροπή από τους κυβερνητικούς 
αρμοδίους, φαρμακευτική εταιρεία έχει ήδη υποβάλει αίτηση για άδεια κυκλοφορίας φαρμακευτικού προϊόντος 
που περιέχει την ουσία “ταπενταδόλη”, το οποίο εκτιμάται ότι θα κυκλοφορήσει σύντομα.  Συναφώς, για να μην 
προκύψουν προβλήματα με τη διάθεση του προϊόντος, η συγκεκριμένη εταιρεία εισηγείται την έγκαιρη 
εισαγωγή ελέγχου για την εν λόγω ουσία. 

 Όλες οι πλευρές που κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή συμφώνησαν με τους σκοπούς και τις 
επιδιώξεις των προτεινόμενων κανονισμών. Περαιτέρω, ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Υγείας ανέφερε στην 
επιτροπή ότι ενημερώθηκαν οι κοινωνικοί φορείς, οι οποίοι συμφώνησαν με τις προτεινόμενες ρυθμίσεις. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Υγείας, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους 
σκοπούς και τις επιδιώξεις των υπό συζήτηση κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την 
έγκρισή τους. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν.   

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Τα θέματα από τον αριθμό 15 μέχρι και τον αριθμό 20 έχουν κοινή έκθεση και τιτλοφορούνται: 1. «Οι 
περί Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας - Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας, Λειτουργού 
Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ και Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011», 2. «Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου - Θέσεις Προϊστάμενου Τομέα, Ανώτερου 
Λειτουργού και Λειτουργού Α΄ (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 3. «Οι περί Τμήματος Δασών - 
Θέσεις Μηχανικού Πτητικών Μέσων Α΄ και Μηχανικού Πτητικών Μέσων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011», 4. «Οι περί Γενικού Χημείου του Κράτους - Θέση Πρώτου Χημικού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011», 5. «Οι περί Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών - Θέση Ανώτερου Τεχνικού 
(Μηχανολογίας/Ηλεκτρολογίας) (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 6. «Οι περί Τμήματος Δημοσίων 
Έργων - Θέσεις Πρώτου Εκτελεστικού Μηχανικού, Ανώτερου Εκτελεστικού Μηχανικού, Πρώτου Αρχιτέκτονα, 
Ανώτερου Αρχιτέκτονα, Πρώτου Επιμετρητή Ποσοτήτων, Ανώτερου Επιμετρητή Ποσοτήτων και Αρχιεπιστάτη 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για τους κανονισμούς του επισυνημμένου 
παραρτήματος 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Άριστος Δαμιανού Αντώνης Αντωνίου 

 Γιώργος Λουκαΐδης   
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε τους κανονισμούς του επισυνημμένου παραρτήματος 
σε μία συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 30 Σεπτεμβρίου 2011. 

 Σημειώνεται ότι όλοι οι κανονισμοί αφορούν σχέδια υπηρεσίας που εκδίδονται με βάση τις πρόνοιες των 
άρθρων 27 και 87 του περί Δημόσιας Υπηρεσίας Νόμου, τα οποία συζητήθηκαν και συμφωνήθηκαν στα 
πλαίσια της αρμόδιας για σχέδια υπηρεσίας υποεπιτροπής της Μικτής Επιτροπής Προσωπικού (ΜΕΠ), με 
εξαίρεση τους δεύτερους στο παράρτημα κανονισμούς, οι οποίοι αφορούν σχέδια υπηρεσίας που εκδίδονται με 
βάση τις πρόνοιες των άρθρων 19(3) και 192 του περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου Νόμου, τα 
οποία έγιναν αποδεκτά τόσο από το Συμβούλιο του Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου (ΧΑΚ) όσο και από τη 
συντεχνία των υπαλλήλων του. 

 Σκοπός των πρώτων κανονισμών είναι ο καταρτισμός σχεδίων υπηρεσίας για τις νέες θέσεις Ανώτερου 
Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας [Κλ. Α13(ii)], Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ [Κλ. Α11(ii)] και 
Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας (Κλ. Α8-Α10 και Α11) στο Τμήμα Πολιτικής Αεροπορίας, που 
περιλήφθηκαν στον προϋπολογισμό του Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας για το 2011. 

 Σκοπός των δεύτερων κανονισμών είναι ο καταρτισμός σχεδίων υπηρεσίας για τις νέες θέσεις 
Προϊστάμενου Τομέα [Κλ. Α14(ii)], Ανώτερου Λειτουργού [Κλ. Α13(ii)] και Λειτουργού Α΄ [Κλ. Α11(ii)] στο ΧΑΚ, οι 
οποίες δημιουργήθηκαν με τον προϋπολογισμό του ΧΑΚ για το 2011 στα πλαίσια του εκσυγχρονισμού της 
οργανικής διάρθρωσης του ΧΑΚ και με στόχο την αποτελεσματικότερη στελέχωση των διευθύνσεών του. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, στα εν λόγω σχέδια 
υπηρεσίας περιλήφθηκαν τα συνήθη καθήκοντα και προσόντα των θέσεων του ίδιου επιπέδου στη δημόσια 
υπηρεσία και στον ευρύτερο κρατικό τομέα.  Περαιτέρω, σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, η θέση Προϊστάμενου 
Τομέα καθορίστηκε για την πρώτη και μόνο πλήρωσή της ως θέση προαγωγής, σύμφωνα με τη γενικά 
ακολουθούμενη πολιτική και πρακτική που καθιερώθηκε στη δημόσια υπηρεσία κατόπιν συμφωνίας μεταξύ της 
επίσημης και της συνδικαλιστικής πλευράς. 

 Συγκεκριμένα, με βάση την εν λόγω συμφωνία, στις περιπτώσεις που δημιουργείται για πρώτη φορά 
θέση στην Κλίμακα Α14(ii), η θέση αυτή για την πρώτη μόνο πλήρωσή της καθορίζεται ως θέση προαγωγής και 
στη συνέχεια με νέο σχέδιο υπηρεσίας μετατρέπεται σε θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής. 

 Σκοπός των τρίτων κανονισμών είναι ο καταρτισμός σχεδίων υπηρεσίας για τις νέες θέσεις Μηχανικού 
Πτητικών Μέσων Α΄ και Μηχανικού Πτητικών Μέσων στο Τμήμα Δασών, οι οποίες εγκρίθηκαν από τη Βουλή το 
2009, ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες στελέχωσης της νεοσύστατης Μονάδας Πτητικών Μέσων του Τμήματος 
Δασών. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η έγκριση των προτεινόμενων 
σχεδίων υπηρεσίας για τις εν λόγω θέσεις κρίνεται αναγκαία, ώστε να καταστεί δυνατή η πλήρωσή τους και να 
μη δημιουργηθούν προβλήματα ασφάλειας των πτητικών επιχειρήσεων του Τμήματος Δασών, αφού μέχρι 
σήμερα η συντήρηση γίνεται με αγορά υπηρεσιών από ιδιώτες, γεγονός που δεν εξασφαλίζει τη συνεχή επαφή 
και το ενδιαφέρον για την απρόσκοπτη λειτουργία των αεροσκαφών.  Επιπρόσθετα, είναι πιθανό τα 
αεροσκάφη να καθηλωθούν, λόγω μη εκδήλωσης ενδιαφέροντος από ιδιωτικές εταιρείες που εκτελούν 
εργασίες συντήρησης των δύο τύπων αεροσκαφών που διαθέτει το Τμήμα Δασών. 

 Σκοπός των τέταρτων κανονισμών είναι η τροποποίηση του υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τη 
θέση Πρώτου Χημικού [Κλ. Α14(ii)] στο Γενικό Χημείο του Κράτους, ώστε η θέση αυτή να μετατραπεί από θέση 
προαγωγής σε θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής.   

 Ειδικότερα, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, η εν λόγω θέση 
δημιουργήθηκε το 2009 με συμπληρωματικό προϋπολογισμό στα πλαίσια της αναδιοργάνωσης του Γενικού 
Χημείου του Κράτους.  Το 2010 η Βουλή ενέκρινε σχέδιο υπηρεσίας για την πιο πάνω θέση για την οποία, 
σύμφωνα με τη γενικά ακολουθούμενη πολιτική και πρακτική που καθιερώθηκε στη δημόσια υπηρεσία για τις 
θέσεις αυτού του επιπέδου, καθορίστηκε για την πρώτη και μόνο πλήρωσή της να είναι θέση προαγωγής και 
μετά την πρώτη πλήρωσή της να μετατραπεί σε θέση πρώτου διορισμού και προαγωγής.  Σημειώνεται ότι η 
πρώτη πλήρωση της εν λόγω θέσης έγινε τον Αύγουστο του 2010 με την προαγωγή μιας Ανώτερης Χημικού 
[Κλ. Α13(ii)] στο Γενικό Χημείο του Κράτους. 

 Σκοπός των πέμπτων κανονισμών είναι η τροποποίηση του υφιστάμενου σχεδίου υπηρεσίας για τη 
θέση Ανώτερου Τεχνικού (Μηχανολογίας/Ηλεκτρολογίας) στο Τμήμα Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών, ώστε 
αυτό να εκσυγχρονιστεί, για να αποφευχθούν οποιαδήποτε προβλήματα κατά την ερμηνεία και εφαρμογή του.  

 Σκοπός των έκτων κανονισμών είναι η τροποποίηση των υφιστάμενων σχεδίων υπηρεσίας για τις θέσεις 
Πρώτου Εκτελεστικού Μηχανικού, Ανώτερου Εκτελεστικού Μηχανικού, Πρώτου Αρχιτέκτονα, Ανώτερου 
Αρχιτέκτονα, Πρώτου Επιμετρητή Ποσοτήτων, Ανώτερου Επιμετρητή Ποσοτήτων και Αρχιεπιστάτη στο Τμήμα 
Δημοσίων Έργων, ώστε αυτά να εκσυγχρονιστούν, για να αποφευχθούν οποιαδήποτε προβλήματα κατά την 
ερμηνεία και εφαρμογή τους.  
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 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, συμφωνεί με 
τους σκοπούς και τις επιδιώξεις των κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους 
όπως αυτοί έχουν κατατεθεί από την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ 

1.  Οι περί Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας - Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας, 
Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ και Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2011. 

2.  Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου - Θέσεις Προϊστάμενου Τομέα, Ανώτερου Λειτουργού 
και Λειτουργού Α΄ (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

3.  Οι περί Τμήματος Δασών - Θέσεις Μηχανικού Πτητικών Μέσων Α΄ και Μηχανικού Πτητικών Μέσων 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

4.  Οι περί Γενικού Χημείου του Κράτους - Θέση Πρώτου Χημικού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 
2011. 

5.  Οι περί Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών - Θέση Ανώτερου Τεχνικού 
(Μηχανολογίας/Ηλεκτρολογίας) (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

6.  Οι περί Τμήματος Δημοσίων Έργων - Θέσεις Πρώτου Εκτελεστικού Μηχανικού, Ανώτερου Εκτελεστικού 
Μηχανικού, Πρώτου Αρχιτέκτονα, Ανώτερου Αρχιτέκτονα, Πρώτου Επιμετρητή Ποσοτήτων, Ανώτερου 
Επιμετρητή Ποσοτήτων και Αρχιεπιστάτη (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ερωτώ αν υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής. 

 Δεν υπάρχουν.   

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 15 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Μη υπαρχούσης οιασδήποτε ενστάσεως, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 16 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 17 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 18 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 19 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των υπ’ αριθμόν 20 κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 21 θέμα, που είναι «Οι περί Εργοδοτουμένων εις Ξενοδοχεία (Όροι Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011», αναβάλλεται, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. 

 Ο κ. Στυλιανίδης. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ: 

 Είμαστε υπέρ της αναβολής, κύριε Πρόεδρε. 
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ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Αναβάλλεται.  

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, κύριε Βότση. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Θα ζητούσαμε ενόψει της αναβολής να κάμουμε ακόμα μία προσπάθεια στην επιτροπή.  Υπάρχουν 
κάποια νέα στοιχεία τα οποία νομίζω ότι χρήζουν περαιτέρω εξέτασης. Να γίνει ακόμα μία συνεδρία της 
επιτροπής, ώστε να μην ταλαιπωρηθεί και η ολομέλεια με περισσότερες λεπτομέρειες.  Ίσως στην επιτροπή 
μπορέσουμε να βρούμε κάποιες κοινές γραμμές. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Τότε θα δώσουμε αναβολή για δεκαπέντε μέρες. 

Α. ΒΟΤΣΗΣ: 

 Μάλιστα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ωραία.   

 Ο κ. Φακοντής και μετά ο κ. Στυλιανίδης. 

Α. ΦΑΚΟΝΤΗΣ: 

 Εντάξει.  Ενόψει της αναβολής, κύριε Πρόεδρε, και εγώ θα εισηγούμουν να πάει πίσω στην επιτροπή, να 
δοθεί χρόνος τουλάχιστο δεκαπέντε ημερών, να το ξαναδούμε και να επανέλθουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Πολύ ωραία. 

 Ο κ. Στυλιανίδης. 

ΧΡ. ΣΤΥΛΙΑΝΙΔΗΣ: 

 Και εμείς θα συμφωνήσουμε, κύριε Πρόεδρε.  Εξάλλου υπάρχει ήδη μια κίνηση μεταξύ των κοινωνικών 
εταίρων και πιστεύουμε ότι σε μια τέτοια περίοδο κατά την οποία υπάρχει τόσο κρίσιμο οικονομικό πρόβλημα η 
ξενοδοχειακή βιομηχανία δεν πρέπει να φθάσει σε σημεία έντασης, όπως ενδεχομένως θα έφθανε μετά τη 
συζήτηση αυτού του νομοσχεδίου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Η κ. Μαυρονικόλα. 

Ρ. ΜΑΥΡΟΝΙΚΟΛΑ: 

 Τίποτα για να μπω στη συζήτηση, κύριε Πρόεδρε, όπως έκαμε ο προηγούμενος συνάδελφος.  Απλά να 
πω ότι συμφωνούμε με την αναβολή. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Λοιπόν, τα υπ’ αριθμόν 22 και 23 θέματα αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Έχουμε τελειώσει με τη νομοθετική εργασία σε αυτό το σημείο. 

 Περνούμε στο Κεφάλαιο Δεύτερο, που είναι η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων.  Τα προτεινόμενα 
νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το 
σχετικό κατάλογο που έχει ήδη διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 

έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  

από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  

στις επιτροπές 
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1.  Ο περί Εγγραφής Ιατρών (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.204-2011). 

Υγείας  Υγείας 

2.  Ο περί Εγγραφής Ιατρών (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 3) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.205-2011). 

Υγείας  Υγείας  

3.  Ο περί Ποινικού Κώδικα (Τροποποιητικός) 
(Αρ. 4) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.206-2011). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

4.  Ο περί Προϋπολογισμού του 2012 Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.207-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

5.  Ο περί Εξωδίκου Ρυθμίσεως Αδικημάτων 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.208-2011). 

Υγείας  Υγείας  

6.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
Νόμος (Αρ. 4) του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.209-2011). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

7.  Ο περί του Ασυμβιβάστου προς την Άσκηση 
των Καθηκόντων Ορισμένων Αξιωματούχων 
της Δημοκρατίας Ορισμένων Επαγγελματικών 
και Άλλων Συναφών Δραστηριοτήτων τους 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.210-2011). 

Οικονομικών  Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως  

8.  Οι περί Κυπριακού Οργανισμού Σήμανσης 
Αντικειμένων από Πολύτιμα Μέταλλα (Σχέδιο 
Πρόωρης Αφυπηρέτησης Υπαλλήλων) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.104-2011). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

9.  Οι περί Αποχετεύσεων Παραλιμνίου 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.105-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

10.  Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια 
Υπηρεσίας Θέσεων) (Τροποποιητικοί ) 
Κανονισμοί του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.106-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών 

11.  Οι περί του Ασυμβιβάστου προς την Άσκηση 
των Καθηκόντων Ορισμένων Αξιωματούχων 
της Δημοκρατίας Ορισμένων Επαγγελματικών 
και Άλλων Συναφών Δραστηριοτήτων τους 
(Διαδικασία Έρευνας και Σύνταξης 
Πορίσματος της Επιτροπής)  Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.107-2011). 

Οικονομικών  Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως  

       Πρόταση νόμου 

 

Κατατέθηκε από Παραπέμπεται 

στην επιτροπή 

  Ο περί Αγγλικής Σχολής (Διεύθυνση και 
Έλεγχος) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.02.052.058-2011). 

Νίκο Αναστασιάδη εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Συναγερμού,  

Νικόλα Παπαδόπουλο εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής 
ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, 

Παιδείας   
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Γιώργο Βαρνάβα  
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ,  

Δημήτρη Συλλούρη  
εκ μέρους του Ευρωπαϊκού 
Κόμματος και  

Γιώργο Περδίκη  
εκ μέρους του Κινήματος   
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών  

Α. ΑΝΤΩΝΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, το υπ’ αριθμόν 10 θέμα, που είναι «Οι περί Αρχής Λιμένων Κύπρου (Σχέδια Υπηρεσίας 
Θέσεων) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011», εισηγούμαστε όπως παραπεμφθεί στην επιτροπή 
Συγκοινωνιών και Έργων και όχι στη Νομικών, γιατί αφορά σχέδια υπηρεσίας ημικρατικού οργανισμού στα 
οποία δεν περιλαμβάνεται θέση διευθυντή και, όπως συνηθίζεται, παραπέμπεται στις αρμόδιες επιτροπές.  Γι’ 
αυτό εισηγούμαστε να παραπεμφθεί στην επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Δεν υπάρχει ένσταση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Δεν υπάρχει οιαδήποτε ένσταση.  Να παραπεμφθεί στην επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων. 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.181, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο στις 27 Σεπτεμβρίου 2010 ενέκρινε ψήφισμα μέσω του οποίου ζητεί την 
υιοθέτηση ενός νέου σχεδίου οδικής ασφάλειας και συνιστά την εναρμόνιση των κανόνων οδικής κυκλοφορίας, 
οδικής σήμανσης, τεχνικών ελέγχων, καθώς και των μέγιστων επιτρεπτών επιπέδων αλκοόλ στο αίμα.  Το εν 
λόγω ψήφισμα, με εισηγητή τον Dieter-Lebrecht Koch, στοχεύει στη μείωση των θανάτων από τροχαία 
ατυχήματα κατά το ήμισυ, των σοβαρών τραυματισμών κατά 40% και των θανάτων παιδιών κατά 60% μεταξύ 
2010 και 2020. 

 Μεταξύ των μέτρων που προτείνονται στο ψήφισμα περιλαμβάνονται και τα εξής: 

1. Καθιέρωση υποχρεωτικής οφθαλμολογικής εξέτασης όλων των οδηγών κατηγορίας Α και Β ανά 
δεκαετία και των οδηγών ηλικίας άνω των 65 ετών ανά πενταετία και καθιέρωση υποχρεωτικού ιατρικού 
ελέγχου των οδηγών κάποιας ηλικίας.    

2. Τοποθέτηση συστημάτων ελέγχου κατανάλωσης αλκοόλ και ακινητοποίησης του οχήματος (alcolocks). 

3. Θέσπιση σε ολόκληρη την ΕΕ ενός ενιαίου ορίου αλκοολαιμίας και ενός επιστημονικά τεκμηριωμένου 
περιθωρίου ανοχής 0‰  για μετρήσεις που αφορούν νέους οδηγούς κατά τα πρώτα δύο έτη και 
επαγγελματίες οδηγούς σε μόνιμη βάση. 

4. Θέσπιση πανευρωπαϊκού ορίου ταχύτητας για τις κατοικημένες περιοχές στα 30 χμ./ώρα. 

5. Εναρμόνιση των τεχνικών επιθεωρήσεων, των ηλεκτρονικών συστημάτων και των κανόνων χρήσης 
χειμερινών ελαστικών, με βάση τις καιρικές συνθήκες που ισχύουν σε κάθε κράτος μέλος. 

6. Θέσπιση ειδικών συστημάτων ελέγχου συμπεριφοράς οδηγών με επιβολή βαθμών ποινής (point 
systems) για τις πιο επικίνδυνες παραβάσεις ως του αποτελεσματικότερου υποκατάστατου των 
χρηματικών προστίμων. 

7. Πανευρωπαϊκή απαγόρευση της κατασκευής, εισαγωγής και διανομής συστημάτων που προειδοποιούν 
τους οδηγούς για τον έλεγχο της οδικής κυκλοφορίας (π.χ. συσκευές προειδοποίησης για την ύπαρξη 
ραντάρ και πρόκλησης παρεμβολών με χρήση λέιζερ ή συστήματα πλοήγησης που προειδοποιούν 
αυτόματα για ελέγχους της κυκλοφορίας). 

8. Ανάπτυξη τεχνικών για τον εντοπισμό οδηγών υπό την επήρεια ναρκωτικών και φαρμάκων που 
επηρεάζουν την ικανότητα οδήγησής τους και υποβολή νομοθετικών προτάσεων για την 
αποτελεσματική εφαρμογή απαγόρευσης οδήγησης υπό την επήρεια ναρκωτικών ή των 
προαναφερθέντων φαρμάκων.     
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ετοιμάζει σχέδιο 
δράσης για την οδική ασφάλεια που να περιλαμβάνει όλα τα μέτρα του εν λόγω ψηφίσματος, με σκοπό τη 
μείωση των θανάτων από τροχαία, και πότε αναμένεται να τεθεί σε εφαρμογή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.182, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Τα εγκαταλελειμμένα μεταλλεία μεταξύ Μαθιάτη και Αγίας Βαρβάρας (βόρειο και νότιο) αποτελούν ένα 
μοναδικό σύμπλεγμα γεωλογικών τομών και μεταλλευτικής ιστορίας που παραμένει αναξιοποίητο.  Οι κάτοικοι 
και οι αρχές των δύο κοινοτήτων αγωνίστηκαν πρόσφατα, ώστε να μην καταστραφεί αυτός ο πολιτιστικός και 
γεωλογικός πλούτος με την εγκατάσταση στο χώρο του βόρειου μεταλλείου μονάδας επεξεργασίας και 
απόρριψης οικοδομικών αποβλήτων.  Μετά την απόρριψη της αίτησης της εταιρείας προκύπτει το θέμα της 
ορθολογικής αξιοποίησης των δύο μεταλλείων Μαθιάτη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν σχεδιάζεται η 
επιστημονική και περιβαλλοντική αξιοποίηση των δύο μεταλλείων της περιοχής Μαθιάτη.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.183, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν γίνονται 
μετρήσεις της μη ιονίζουσας ακτινοβολίας στις εγκαταστάσεις του ραδιοσταθμού στο Ζύγι από το Τμήμα 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών, καθώς επίσης και σε εγκαταστάσεις άλλων ραδιοσταθμών και αν οι μετρήσεις 
αυτές υπερβαίνουν τα όρια αναφοράς που καθορίζονται στη Σύσταση της Ευρωπαϊκής Ένωσης 1999/519/ΕΕ 
και των προτύπων της Διεθνούς Επιτροπής Προστασίας από Μη Ιονίζουσα Ακτινοβολία (ICNIRP).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.184, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης σε διάφορες υπηρεσιακές συσκέψεις 
αναφέρει συνεχώς ότι, λόγω των υφιστάμενων θαλάσσιων έργων που βρίσκονται σε εξέλιξη, δεν υπάρχουν 
επαρκή αποθέματα κατάλληλων ογκολίθων στα λατομεία Μιτσερού, Ανδρολίκου και Ξυλοφάγου.  Αναφέρεται 
μάλιστα ότι δεν μπορεί, τη στιγμή που υπάρχει έλλειψη αδρανών υλικών, να γίνεται χρήση ογκολίθων για τους 
κυματοθραύστες.  Γίνεται μάλιστα συχνά εισήγηση για εισαγωγή ογκολίθων από το εξωτερικό.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η γενική έλλειψη 
αδρανών υλικών προβληματίζει το υπουργείο του και αν οι σχεδιασμοί ανάπτυξης, ιδιαίτερα έργων όπως οι 
μαρίνες, τροποποιούνται λαμβάνοντας υπόψη την πραγματικότητα αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.185, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Μετά από δική μου εισήγηση και μετά από μακρύ αγώνα διάρκειας εννέα ετών, ψηφίστηκε η 
ραφοποίηση των γενετικά τροποποιημένων τροφίμων.  Σύμφωνα με το άρθρο 22 του περί Τροφίμων (Έλεγχος 
και Πώληση) Νόμου, σε κάθε κατάστημα τα διατιθέμενα προς πώληση γενετικά τροποποιημένα τρόφιμα ή τα 
διατιθέμενα προς πώληση τρόφιμα που περιέχουν γενετικά τροποποιημένα συστατικά τοποθετούνται σε ειδικά 
διαρρυθμισμένα και ξεχωριστά ράφια από τα υπόλοιπα τρόφιμα.  Στα ράφια πάνω στα οποία τοποθετούνται τα 
γενετικά τροποποιημένα τρόφιμα ή τα τρόφιμα τα οποία περιέχουν γενετικά τροποποιημένα συστατικά 
τοποθετείται σε περίοπτη θέση πινακίδα στην οποία αναγράφεται ευδιάκριτα και ευκρινώς, στην ελληνική, 
τουρκική και αγγλική γλώσσα, η φράση “Γενετικά Τροποποιημένα Τρόφιμα/Τρόφιμα που περιέχουν Γενετικά 
Τροποποιημένα Συστατικά”.  Η συγκεκριμένη τροποποίηση του νόμου τέθηκε σε ισχύ την 21η Ιουλίου 2011, 
τρεις μήνες δηλαδή μετά από τη δημοσίευσή του στην Επίσημη Εφημερίδα, όπως ορίζει το εδάφιο (3) του 
άρθρου 22. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν γίνει οι 
απαραίτητοι έλεγχοι, για να διασφαλιστεί ότι σε όλα τα καταστήματα στα οποία διατίθενται προς πώληση 
διάφορες κατηγορίες εμπορευμάτων τα διατιθέμενα προς πώληση γενετικά τροποποιημένα τρόφιμα ή τα 
διατιθέμενα προς πώληση τρόφιμα που περιέχουν γενετικά τροποποιημένα συστατικά τοποθετούνται σε ειδικά 
διαρρυθμισμένα και ξεχωριστά ράφια από τα υπόλοιπα τρόφιμα.  Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπήρξαν καταγγελίες εναντίον καταστηματαρχών οι οποίοι 
δεν εφαρμόζουν το συγκεκριμένο άρθρο του νόμου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.186, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι τα υδρογονωμένα λίπη (trans fat), γνωστά ως φυτικά λίπη, μαργαρίνες κ.λπ., 
είναι πολύ επικίνδυνα και μπορεί να προκαλέσουν σοβαρές ασθένειες.  Σε κάποιες μάλιστα ευρωπαϊκές χώρες 
έχουν απαγορευτεί διά νόμου.  Το 2003 η Δανία ήταν η πρώτη χώρα που απαγόρευσε τα υδρογονωμένα λίπη 
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σε όλα τα εστιατόρια, τις καφετέριες, τα νοσοκομεία κ.λπ., ενώ πολύ πρόσφατα έθεσε και ειδικό φόρο σε όλα τα 
προϊόντα που περιέχουν υδρογονωμένα λίπη.  Η Δανία απαγόρευσε ακόμη και την εισαγωγή τους.  Η Αυστρία 
και η Ελβετία ακολούθησαν το παράδειγμα της Δανίας το 2009. 

 Όπως δείχνουν διάφορες μελέτες, τα υδρογονωμένα λίπη κρύβονται πίσω από πολλές ασθένειες, 
ιδιαίτερα ασθένειες που αφορούν καρδιαγγειακά προβλήματα.  Σύμφωνα με την επίσημη ιστοσελίδα του 
Υπουργείου Υγείας, τα καρδιαγγειακά προβλήματα αποτελούν την πρώτη αιτία θανάτου με ποσοστό 40% των 
θανάτων.  Σύμφωνα με τη μελέτη “Pelham Barton et al 2011”, φαίνεται ότι η μείωση των καρδιαγγειακών 
προβλημάτων κατά 1% μπορεί να εξοικονομήσει μέχρι και 30 εκατομ. στερλίνες από θεραπείες που δε θα 
χρειαστεί να γίνουν.   

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν εξετάζει το 
ενδεχόμενο απαγόρευσης των υδρογονωμένων λιπών, δεδομένου ότι η απαγόρευσή τους θα μειώσει τους 
θανάτους στην Κύπρο και θα εξοικονομηθούν χρήματα από θεραπείες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.187, ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί σχετικά με το θέμα που θίγουν οι απόφοιτοι σχολών καλών τεχνών και υποψήφιοι εκπαιδευτικοί 
τέχνης σε επιστολή που μου έχουν αποστείλει στις 3 Οκτωβρίου 2011, το οποίο αφορά τη διδασκαλία του 
μαθήματος των γραφικών τεχνών στη δημόσια εκπαίδευση.  Επισυνάπτεται η σχετική επιστολή.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.188, ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Στο Εθνικό Σχέδιο Δράσης 2010-2012 για την Ένταξη των Μεταναστών που Διαμένουν Μόνιμα στην 
Κύπρο αναφέρονται δεκαεπτά δράσεις που αφορούν την υγεία.  Για όλες αυτές τις δράσεις αναφέρεται ότι ο 
χρόνος υλοποίησης είναι “συνεχής-εφαρμόζεται” με αρμόδιο το Υπουργείο Υγείας. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πώς εφαρμόζονται οι 
δράσεις αυτές συγκεκριμένα και ποια στοιχεία υπάρχουν για τα προβλήματα υγείας που εντοπίστηκαν από την 
εφαρμογή τους.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.189, ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την 
τοποθέτηση κεραίας ιδιωτικού σταθμού υψηλής ακτινοβολίας στο χώρο του φυλακίου του δασονομείου της 
Μονής, για την οποία οι κάτοικοι της περιοχής διαμαρτύρονται έντονα, επισημαίνοντας ότι είναι επιβλαβής για 
την υγεία τους.  Σε διαβήματά τους προς τον περιφερειακό υπεύθυνο του δασονομείου έλαβαν την απάντηση 
ότι δε διατρέχουν κανένα κίνδυνο από την ακτινοβολία της υφιστάμενης κεραίας. 

 Θα ήθελα λοιπόν να ρωτήσω αν οι αρμόδιες υπηρεσίες του κράτους έκαναν εμπεριστατωμένες 
μετρήσεις οι οποίες να πιστοποιούν ότι η ακτινοβολία που εκπέμπεται δεν είναι επιβλαβής για τη δημόσια 
υγεία, καθώς και κατά πόσο επιτρέπεται η τοποθέτηση της εν λόγω κεραίας σε δασικά φυλάκια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.190, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Χρίστου Μέση 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται η Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου να μετακινήσει οριστικά τους ξύλινους πασσάλους που βρίσκονται 
αποθηκευμένοι στον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής και, εάν ναι, για το χρόνο μετακίνησής τους.»     

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.191, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
προτίθεται να τροποποιήσει τον περί Σκύλων Νόμο με την προσθήκη πρόνοιας για το ελάχιστο εμβαδόν 
κατοικίας ανά σκύλο, ώστε να μπορεί να εξασφαλίζεται η ευημερία του σκύλου, καθώς επίσης κατά πόσο 
μπορεί να υπάρξει καθορισμός μέγιστου αριθμού σκύλων που δικαιούται κάποιος να διατηρεί εντός και εκτός 
οικίας. 

 Η σχετική ερώτηση γίνεται μετά από παράπονα πολιτών.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.192, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
μπορεί οι βιοτέχνες της Βιοτεχνικής Περιοχής Αχερίτου, σύμφωνα με το αίτημά τους, να αγοράσουν τα 
βιοτεχνικά οικόπεδα που τους έχουν παραχωρηθεί με καθεστώς μακροχρόνιας μίσθωσης και, εάν ναι, ποιοι θα 
είναι οι όροι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.193, ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Στη Βιοτεχνική Περιοχή Αχερίτου υπάρχουν πέντε εγκατεστημένες βιοτεχνίες με τρία διαφορετικά είδη 
συμβολαίων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο έχουν 
χρησιμοποιηθεί όλα τα παραχωρημένα βιοτεχνικά οικόπεδα στην εν λόγω βιοτεχνική περιοχή, καθώς και για 
τους λόγους για τους οποίους υπάρχουν διαφορετικά συμβόλαια μίσθωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.194, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το θέμα που 
προέκυψε αναφορικά με τον τρόπο κλήτευσης των εφέδρων του σώματος των Ομάδων Υποβρύχιων 
Καταστροφών (ΟΥΚ) της Εθνικής Φρουράς και τους λόγους για τους οποίους το αίτημα απορρίφθηκε από το 
Υπουργείο Άμυνας. 

 Το αίτημα του Συνδέσμου Εφέδρων Βατραχανθρώπων Κύπρου αφορούσε την τροποποίηση του 
υφιστάμενου τρόπου κλήτευσης εφέδρων, έτσι ώστε να παρέχεται η δυνατότητα στη μονάδα να προβεί σε 
έκδοση φύλλων ατομικής πρόσκλησης (ΦΑΠ) για εθελοντική συμμετοχή των ΟΥΚ που υπάγονται στις Ομάδες 
Ανορθόδοξου Πολέμου (ΟΑΠ).  Ο σκοπός του συγκεκριμένου αιτήματος είναι να διαφυλάξει το αξιόμαχο των 
έφεδρων βατραχανθρώπων με τη συμμετοχή τους σε συγκεκριμένες ασκήσεις για μια συνεχιζόμενη και πλήρη 
εκπαίδευση.»     

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.851, ημερομηνίας 11 Φεβρουαρίου 2010, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.851 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με τις επιστολές σας με ημερομηνία 19 
Φεβρουαρίου 2010 και 29 Ιουνίου 2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι, το Υπουργείο Εσωτερικών δεν 
έχει αρμοδιότητα να σχολιάσει ενδεχομένους κινδύνους για τη δημόσια υγεία από τη χρήση συγκεκριμένης 
ιδιοκτησίας του Δήμου Στροβόλου για σκοπούς πώλησης φθαρτών σε λαϊκή αγορά (μια μέρα εβδομαδιαίως) 
και για στάθμευση σκυβαλοφόρων οχημάτων του Δήμου, τις υπόλοιπες μέρες της βδομάδας. Τα συγκεκριμένα 
θέματα αφορούν το Υπουργείο Υγείας και τις Υγειονομικές Υπηρεσίες του Δήμου Στροβόλου. 

2.  Τέλος, επιθυμώ να σημειώσω ότι η επιστολή σας για την εν λόγω Ερώτηση με ημερ. 19 Φεβρουαρίου 
2010, δυστυχώς δεν εντοπίστηκε από το Αρχείο του Υπουργείου Εσωτερικών, με αποτέλεσμα να παρατηρηθεί 
η σχετική καθυστέρηση στην απάντηση της ερώτησης. Για την καθυστέρηση εκφράζω τις απολογίες του 
Υπουργείου Εσωτερικών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.503, ημερομηνίας 5 Ιανουαρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.503 που υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Λάρνακας 
κ. Τ. Μητσόπουλο και στάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερομηνίας 18.1.2011 και 
σας ενημερώνω για τα ακόλουθα: 

(α) Τα Ταμεία Συντάξεων των Δήμων διέπονται από Κανονισμούς Συντάξεων και Φιλοδωρημάτων, 
σύμφωνα με τους οποίους τη διαχείριση του Ταμείου έχει ο ίδιος ο Δήμος. Ως εκ τούτου, το Υπουργείο 
Εσωτερικών δεν έχει οποιαδήποτε συμμετοχή ή ευθύνη στη διαχείριση των Ταμείων αυτών. 

(β) Οι αρμοδιότητες του Υπουργού Εσωτερικών σχετικά με τα οικονομικά θέματα των Δήμων περιορίζονται 
στην έγκριση των Προϋπολογισμών τους, σύμφωνα με το άρθρο 65 του περί Δήμων Νόμου. 

(γ) Σύμφωνα με το άρθρο 67 του περί Δήμων Νόμου, ο Προϋπολογισμός κάθε Δήμου “επιδοτείται δια 
χορηγίας της Δημοκρατίας προτεινόμενης υπό του Υπουργικού Συμβουλίου και εγκρινόμενης υπό της 
Βουλής των Αντιπροσώπων”. Σημειώνεται ότι την εν λόγω χορηγία διαχειρίζεται ο κάθε Δήμος, όπως ο 
ίδιος κρίνει. 
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2.  Τα θέματα που τέθηκαν στην αναφερόμενη Ερώτηση απαντώνται στις επιστολές των Υπουργείων 
Οικονομικών και Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων με αρ. φακ. 19.01.002, 05.22.001 και ημερ. 26.7.2011 
και αρ. φακ. 11.6.11.9 και ημερ. 17.8.2011, αντίστοιχα, οι οποίες κοινοποιήθηκαν και σε εσάς, αλλά 
επισυνάπτονται και στην παρούσα προς διευκόλυνσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.678, ημερομηνίας 10 Μαρτίου 2011, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 23/3/2011 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Τα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα, προϊόν ευρείας κοινωνικής και πολιτικής συναίνεσης, αποτελούν τον 
ακρογωνιαίο λίθο της προωθούμενης εκπαιδευτικής μεταρρύθμισης στην Κύπρο που έχει ως στόχο τον 
εκσυγχρονισμό του εκπαιδευτικού μας συστήματος και τη διαμόρφωση του δημοκρατικού και 
ανθρώπινου σχολείου. Αποστολή του νέου Αναλυτικού Προγράμματος είναι να συμβάλει στη 
διαμόρφωση ανθρώπων που έχουν τα εξής γνωρίσματα: 

• Κατέχουν ένα επαρκές και συνεκτικό σώμα γνώσεων από τις επιστήμες. 

• Αναπτύσσουν στάσεις και συμπεριφορές που διακρίνουν το δημοκρατικό   πολίτη. 

• Διαθέτουν το υψηλότερο δυνατό επίπεδο τις κομβικές ιδιότητες, ικανότητες και δεξιότητες που 
απαιτούνται στην κοινωνία του 21ου αιώνα. 

Τονίζεται πως τα παραπάνω γνωρίσματα αποτέλεσαν και τους βασικούς άξονες όλων των 
Προγραμμάτων Σπουδών που εκπονήθηκαν. 

Ιδιαίτερα όσον αφορά στο δεύτερο γνώρισμα που αφορά στις στάσεις και συμπεριφορές που διακρίνουν 
το δημοκρατικό πολίτη, στο Προοίμιο των Νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων σημειώνεται πως οι δημοκρατικοί 
πολίτες αναμένεται: 

• να χαρακτηρίζονται από δημοκρατικότητα, αγωνιστικότητα, παρρησία και κοινωνική 
υπευθυνότητα και να εμφορούνται από τις αξίες της κοινωνικής δικαιοσύνης και της αλληλεγγύης. 

• να διαμορφώνουν και βιώνουν συνθήκες ισότητας ανάμεσα στα δύο φύλα και να διαχειρίζονται με 
γνώση και ευαισθησία τα φαινόμενα ετερότητας των σημερινών πολυπολιτισμικών κοινωνιών. 

• να σέβονται και να προστατεύουν το φυσικό και πολιτιστικό περιβάλλον και να προωθούν την 
αειφόρο ανάπτυξη. 

• να θεμελιώνουν την προσωπική, ψυχική και σωματική ευεξία στην αυτογνωσία τη φυσική 
άσκηση, στην έλλογη διατροφή και διαβίωση, στη συνειδητή διαμόρφωση του ελεύθερου χρόνου 
ως περίοδο δημιουργικής δραστηριότητας και ευχάριστης κοινωνικής συναναστροφής, στην 
ικανότητα διεκδίκησης κατάλληλων συνθηκών υγείας και αντιμετώπισης των πολυποίκιλων 
μηχανισμών επηρεασμού και χειραγώγησης. 

Σημειώνεται, επίσης, πως κατά τη διάρκεια της ανάπτυξης των Νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων 
διορίστηκε Συμβουλευτική Επιτροπή που μελέτησε ειδικά τα Προγράμματα Σπουδών με κριτήριο το 
φύλο. Οι διαπιστώσεις της Επιτροπής αυτής, λήφθηκαν υπόψη στην τελική διαμόρφωση των 
Προγραμμάτων Σπουδών. 

2. Κατά τη διάρκεια της σχολικής χρονιάς 2010-2011 πραγματοποιήθηκε μεγάλο Πρόγραμμα 
Επιμόρφωσης για τους εκπαιδευτικούς όλων βαθμίδων για τα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα, από το 
Παιδαγωγικό Ινστιτούτο σε συνεργασία με το Γραφείο Διαμόρφωσης Αναλυτικών Προγραμμάτων και τις 
Διευθύνσεις του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. Συγκεκριμένα, επιμορφώθηκε μεγάλος αριθμός 
εκπαιδευτικών (1300 περίπου εκπαιδευτικοί Μέσης εκπαίδευσης για 17 γνωστικά αντικείμενα του 
Γυμνασίου και 1900 περίπου Εκπαιδευτικοί Δημοτικής Εκπαίδευσης για 7 γνωστικά αντικείμενα 
Δημοτικού Σχολείου) σε πρωινό εργάσιμο χρόνο, με συστηματικό τρόπο, κατά τη διάρκεια της σχολικής 
χρονιάς. Μέσα από τις επιμορφώσεις αυτές οι εκπαιδευτικοί είχαν την ευκαιρία να γνωρίσουν τις βασικές 
αρχές των Νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων των Προγραμμάτων Σπουδών των γνωστικών 
αντικειμένων τους, όπως παρουσιάζονται στο σημείο 1 πιο πάνω. 

Όσον αφορά στο Πρόγραμμα Επιμόρφωσης εκπαιδευτικών για τη σχολική χρονιά 2011-2012, το ΥΠΠ 
έχει προβεί εγκαίρως στον κατάλληλο προγραμματισμό με αποτέλεσμα να ξεκινήσουν οι επιμορφώσεις 
για τα Νέα Αναλυτικά Προγράμματα με την έναρξη της σχολικής χρονιάς. Κατά τη διάρκεια της χρονιάς, 
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αναμένεται να λάβουν μέρος εκπαιδευτικοί όλων των βαθμίδων, οι οποίοι θα επιμορφωθούν στις 
διάφορες πτυχές των Νέων Αναλυτικών Προγραμμάτων όπως περιγράφεται πιο πάνω. 

Ειδική αναφορά γίνεται για το Πρόγραμμα Σπουδών “Αγωγής Υγείας”. Το Πρόγραμμα Σπουδών της 
Αγωγής Υγείας υποστηρίζει συμμετοχικές και δημοκρατικές διαδικασίες, προωθεί ενεργητική και 
βιωματική μάθηση και αναπτύσσει νέες διόδους συνεργασίας μεταξύ σχολείου, οικογένειας και 
κοινότητας. Οι μαθητές θα έχουν την ευκαιρία να αναπτύξουν κριτική για τους καθοριστικούς 
παράγοντες που καθορίζουν τη συμπεριφορά τους όσον αφορά στην σεξουαλική αγωγή. Θα έχουν 
ακόμα την ευκαιρία να συσχετίσουν συμπεριφορές που αφορούν τη σεξουαλική αγωγή, με άλλες 
θεματικές ενότητες της Αγωγής Υγείας, όπως αξίες ζωής, διαχείριση των συναισθημάτων, πίεση φίλων, 
διαπροσωπικές σχέσεις, δικαιώματα και υποχρεώσεις κ.ά. Τέλος, το συγκεκριμένο πρόγραμμα θα 
παρέχει επίσης στους μαθητές ευκαιρίες να βιώσουν το δικαίωμά τους να εκφράζονται, να “ακούγονται”, 
να λαμβάνονται σοβαρά υπόψη και να δρουν σε θέματα που αφορούν άμεσα την πρόσβασή τους σε 
υγιείς επιλογές, σε ατομικό και συλλογικό επίπεδο. 

Τονίζεται πως τόσο οι επιμορφώσεις που προσφέρθηκαν για το συγκεκριμένο Πρόγραμμα Σπουδών, 
κατά τη διάρκεια της χρονιάς 2010-2011, όσο και οι Επιμορφώσεις που θα πραγματοποιηθούν κατά τη 
διάρκεια της χρονιάς 2011-2012 εστιάζονται στο περιεχόμενο του Προγράμματος Σπουδών “Αγωγής 
Υγείας” όπως παρουσιάζεται πιο πάνω. 

3. Στα άλλα υποχρεωτικά Προγράμματα Επιμόρφωσης που προσφέρει το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο 
(Πρόγραμμα Εισαγωγικής Επιμόρφωσης, Προγράμματα Επιμόρφωσης Στελεχών της Εκπαίδευσης, 
Αλλόγλωσσοι Μαθητές) σημειώνεται πως: 

• Για το θέμα της Πολιτικής Αγωγής, παρότι δεν υπάρχουν συγκεκριμένα σεμινάρια που να 
αναφέρονται αποκλειστικά στο θέμα αυτό, στα εν λόγω προγράμματα περιλαμβάνονται 
παρεμφερή θέματα που αφορούν στην καλλιέργεια δεξιοτήτων που προάγουν τη δημοκρατική 
πολιτότητα στο χώρο του σχολείου [(π.χ. διαχείριση τάξης, ένταξη των αλλόγλωσσων μαθητών, 
κατανεμημένη ηγεσία (distributed leadership)]. 

• Σχετικά με το θέμα της ισότητας των φύλων, η διάσταση του φύλου διερευνάται στα υποχρεωτικά 
προγράμματα επιμόρφωσης των εκπαιδευτικών και στελεχών της εκπαίδευσης, ως παράμετρος 
βασικών εκπαιδευτικών ζητημάτων, όπως τα θέματα συμβουλευτικής ψυχολογίας, 
διαπολιτισμικής αγωγής και ένταξης αλλόγλωσσων μαθητών. Επιπρόσθετα, στα προαιρετικά 
σεμινάρια που προσφέρει το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο έχει ενταχθεί για τη σχολική χρονιά 2011-
2012 σεμινάριο με θέμα “Το φύλο στην εκπαίδευση: προαγωγή της ισότητας και του σεβασμού”. 

4. Στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού τα τελευταία χρόνια λειτουργεί Γραφείο Προγραμμάτων Αγωγής 
Υγείας. Μέσω του Γραφείου αυτού προωθούνται πολλαπλές δράσεις (συμπεριλαμβανομένων και 
επιμορφώσεων εκπαιδευτικών) που αφορούν θέματα πολιτότητας αλλά και ισότητας φύλων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.737, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.737 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας 
κ. Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 6/5/2011 
και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

1.  Στα πλαίσια του Στρατηγικού Σχεδίου Ανάπτυξης 2007-2013, προωθούνται έργα ανάπτυξης και 
υποδομής σε όλες τις κοινότητες της υπαίθρου και ιδιαίτερα των ορεινών περιοχών, τόσο με κονδύλια 
του Κρατικού Προϋπολογισμού όσο και με κονδύλια της Ευρωπαϊκής Ένωσης, με στόχο την 
συγκράτηση του πληθυσμού και τη βελτίωση της ποιότητας ζωής των κατοίκων τους. 

2.  Συγκεκριμένα, στα πλαίσια του αναπτυξιακού προγράμματος που αφορά την Ορεινή Λάρνακας, 
προωθούνται τα πιο κάτω έργα/προγράμματα: 

(α)  Ανέγερση Πολιτιστικού/Κοινοτικού Κέντρου στην κοινότητα Οδού. Η συνολική δαπάνη του έργου 
ανέρχεται στο ποσό των €1.498.984 και συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Ταμείο 
Περιφερειακής Ανάπτυξης. 

(β) Ανάπλαση κεντρικής πλατείας και αποκατάσταση κτιρίου ως πολιτιστικού/εκθεσιακού χώρου στην 
κοινότητα Αγίων Βαβατσινιάς. Η συνολική δαπάνη του έργου ανέρχεται στο ποσό των €1.200.000 
και συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Γεωργικό Ταμείο Αγροτικής Ανάπτυξης. 

(γ)  Δημιουργία Συνεδριακού κέντρου στο Δήμο Πάνω Λευκάρων. Η συνολική δαπάνη του έργου 
ανέρχεται στο ποσό των €1.650.000 και χρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Γεωργικό Ταμείο 
Αγροτικής Ανάπτυξης. 
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(δ)  Ανάπτυξη και αναβάθμιση του κύριου και δευτερεύοντος οδικού δικτύου (δρόμος Βαβατσινιάς-
Αγίων Βαβατσινιάς, κύριος δρόμος Οράς-Μελίνης-Οδού), εξωραϊσμός πλατειών στις Κοινότητες 
Μελίνης, Οδού και Βάβλας, ανέγερση κοινοτικών κτιρίων για πολιτιστικούς σκοπούς και παροχή 
υπηρεσιών ιατρικής περίθαλψης. 

(ε) Εκπόνηση ρυθμιστικών σχεδίων για τις κοινότητες Βάβλας, Λάγιας, Κάτω Δρυ, Αγίων 
Βαβατσινιάς και Μελίνης με συγχρηματοδότηση από το Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής 
Ανάπτυξης. 

(στ) Διαχωρισμός οικοπέδων στην κοινότητα Μελίνης για παραχώρηση τους σε πτωχές οικογένειες, 
με στόχο την συγκράτηση του τοπικού πληθυσμού. Επίσης αξιολογούνται για τον ίδιο σκοπό 
συγκεκριμένοι χώροι στις κοινότητες Βαβατσινιάς, Κάτω Δρυ και Λάγιας. 

(ζ) Προώθηση της διαδικασίας εγγραφής των αγροτικών δρόμων σε όλες τις κοινότητες της Ορεινής 
Λάρνακας, σύμφωνα με τις πρόνοιες της σχετικής νομοθεσίας. 

(η)  Ολοκλήρωση της κατασκευής νέας υδατοδεξαμενής για ενίσχυση της υδατοπρομήθειας της 
κοινότητας Οράς. 

(θ) Ολοκλήρωση της αναπαλαίωσης του πρώην Αστυνομικού Σταθμού στην κοινότητα Οράς με 
κονδύλια του Κρατικού Προϋπολογισμού. 

(ι)  Αποκατάσταση σχολικών κτιρίων στην κοινότητα Κάτω Δρυ έναντι δαπάνης €1.000.000, με στόχο 
τη λειτουργία τους ως περιφερειακό πολιτιστικό κέντρο. 

(ια) Ολοκλήρωση της δημιουργίας κοινοτικού πάρκου στη κοινότητα Μελίνης. 

3.  Επιπρόσθετα, σημειώνεται ότι επίκειται η έναρξη της μελέτης ενός ολοκληρωμένου και σύγχρονου 
Τοπικού Σχεδίου για σημαντικό τμήμα της αναφερόμενης Περιφέρειας της Ορεινής Λάρνακας, με 
επίκεντρο το Δήμο Πάνω Λευκάρων. Το Σχέδιο θα έχει αναπτυξιακό προσανατολισμό, αλλά ταυτόχρονα 
θα αποσκοπεί και στην προστασία του περιβάλλοντος και του πολιτιστικού τοπίου που αποτελούν το 
σημαντικότερο αναπτυξιακό κεφάλαιο της περιοχής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.009.05.02.018, ημερομηνίας 16 Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 

κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.009.05.02.018 και ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2011, 
που αφορά ερώτηση που έθεσε ο Βουλευτής των Οικολόγων Περιβαλλοντιστών κ. Γιώργος Περδίκης και σας 
πληροφορώ, σχετικά με τα επιμέρους ερωτήματα, τα παρακάτω:  

1.  Ερώτημα για το εάν η ΕΦ έχει συμβουλευτεί ειδικούς γυμναστές, και τα αρμόδια συλλογικά και 
επιστημονικά τους όργανα για τον καταρτισμό προγράμματος γυμναστικής και ανάπτυξης της 
σωματικής ικανότητας των Εθνοφρουρών: 

α.  Η εκγύμναση των οπλιτών, αποτελεί ουσιώδες κεφάλαιο στη συνολική τους εκπαίδευση και για το 
σκοπό αυτό διατίθενται, καθ’ όλη τη διάρκεια της θητείας τους, 15 εκπαιδευτικές περίοδοι 
εβδομαδιαίως. 

β.  Το πρόγραμμα περιλαμβάνει όλες τις προβλεπόμενες ασκήσεις εκγύμνασης και ενδυνάμωσης, 
από την προθέρμανση μέχρι και την αποκατάσταση, καθώς επίσης αθλοπαιδιές και ασκήσεις σε 
όργανα (για όσες Μονάδες διαθέτουν γυμναστήριο). 

γ.  Οι Αξιωματικοί, απόφοιτοι Ανώτατων Στρατιωτικών Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων, είναι σε θέση να 
καταρτίζουν και να υλοποιούν προγράμματα σωματικής αγωγής, με το Ειδικό Εγχειρίδιο, το 
οποίο έχει συνταχθεί από ειδικούς επιστήμονες, εκτός από περιπτώσεις όπου απαιτούνται 
εξειδικευμένες γνώσεις. 

δ.  Στην υλοποίηση του προγράμματος και όπου απαιτούνται εξειδικευμένες γνώσεις συμμετέχουν 
επίσης και καθηγητές φυσικής αγωγής, οι οποίοι εργοδοτούνται από τον ΚΟΑ, επ’ ωφελεία της 
Ε.Φ. Η εργοδότηση τους άρχισε το 1999, με εβδομαδιαία απασχόληση 15-18 ώρες, ανάλογα με 
την κατηγορία της Μονάδας. Ο αριθμός τους σήμερα ανέρχεται στους 25 και διατίθενται, κατά 
προτεραιότητα στα KEN, κατά τη διάρκεια της Βασικής Εκπαίδευσης, της Ειδικής Εκπαίδευσης 
(ΕΚΕ), στα Σχολεία Μαχητού και στα Σχολεία Υποψηφίων Βαθμοφόρων. Την υπόλοιπη χρονική 
περίοδο, διατίθενται σε μεγάλα Στρατόπεδα, όπου ο αριθμός των οπλιτών είναι μεγαλύτερος. 

ε. Πέραν τούτων, για την καλλιέργεια του αθλητικού πνεύματος και την ανάπτυξη της ευγενούς 
άμιλλας, οργανώνονται και διεξάγονται, κατά περιόδους, πρωταθλήματα αθλοπαιδιών, καθώς και 
Στρατιωτικοί Αθλητικοί Αγώνες. 
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2. Ερώτημα για το εάν το Διαιτολόγιο των Εθνοφρουρών, καταρτίζεται με επιστημονικό τρόπο, σε 
συνδυασμό με το πρόγραμμα εκγύμνασης και με βάση μελέτες ειδικών επιστημόνων: 

α. Όλα τα θέματα που αφορούν στο συσσίτιο της ΕΦ, αναλύονται και επεξεργάζονται από την 
Τεχνική Επιτροπή Συσσιτίου της ΕΦ (ΤΕΣΕΦ), στην οποία μετέχουν επιστήμονες του 
Υπουργείου Υγείας (ένας εκ των οποίων είναι διαιτολόγος), του Υπουργείου Γεωργίας και 
Φυσικών Πόρων, του Υπουργείου Εμπορίου Βιομηχανίας και Τουρισμού, του Γενικού Χημείου 
του Κράτους, των Κτηνιατρικών Υπηρεσιών, του Τμήματος Αλιείας, του Ανώτερου Ξενοδοχειακού 
Ινστιτούτου Κύπρου, του ΓΕΕΦ/Διεύθυνση Εφοδιασμού Μεταφορών - Διεύθυνση Υγειονομικού, 
καθώς και εκπρόσωπος του Υπουργείου Άμυνας από τον Τομέα Προμηθειών. 

β.  Το ΓΕΕΦ/Διεύθυνση Υγειονομικού, μέσω του εκπροσώπου του στην παραπάνω επιστημονική 
επιτροπή, ο οποίος διαθέτει πτυχίο, μεταπτυχιακό και διδακτορικό επί του αντικειμένου, 
διενήργησε διατροφική μελέτη του συνόλου του συσσιτίου της ΕΦ, από το 2009, η οποία 
υποβλήθηκε στην ΤΕΣΕΦ. 

γ.  Η έως τώρα πρόταση της ΤΕΣΕΦ, αποτυπώνεται σε πρόγραμμα συσσιτίου, το οποίο αφενός 
ακολουθεί τη σύγχρονη επιστημονική γνώση, εναρμονίζοντας το με τα Ευρωπαϊκά Προγράμματα 
Υγείας, αφετέρου εξοικονομεί στην ΕΦ, άνω του 1.3 εκατομμυρίων ευρώ ετησίως. 

3. Είμαστε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε πληροφορίες/διευκρινίσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.038, ημερομηνίας 24 

Ιουνίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 22 
Ιουλίου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω Ερώτηση του Βουλευτή κ. Περδίκη, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Η φωτεινή επιγραφή στην Κοινότητα της Βορόκλινης τοποθετήθηκε παράνομα εντός του Κρατικού 
Δάσους, χωρίς να εξασφαλισθεί άδεια από το Τμήμα Δασών. 

 Για άρση της παρανομίας αυτής, στις 31/8/2011 το Τμήμα Δασών επέδωσε ειδοποίηση στον Πρόεδρο 
του Κοινοτικού Συμβουλίου Βορόκλινης, δυνάμει του άρθρου 13 του περί Δασών Νόμου, για απομάκρυνση της 
φωτεινής επιγραφής (με προθεσμία 21 μέρες από την ημέρα της επίδοσης). 

 Το Κοινοτικό Συμβούλιο Βορόκλινης δεν ανταποκρίθηκε στην πιο πάνω ειδοποίηση εντός της 
προθεσμίας και το Τμήμα Δασών, εφαρμόζοντας τις πρόνοιες της Δασικής Νομοθεσίας, θα προχωρήσει εντός 
των προσεχών ημερών στην κατεδάφιση της επιγραφής, απαιτώντας παράλληλα όπως του καταβληθούν όλα 
τα σχετικά έξοδα από το Κοινοτικό Συμβούλιο Βορόκλινης. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.009.05.02.064, ημερομηνίας 7 Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. 

Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.009.05.02.064 και ημερομηνίας 14 Ιουλίου 2011, 
που αφορά ερώτηση που έθεσε ο Βουλευτής κος Ευθύμιος Δίπλαρος και να σας πληροφορήσω τα παρακάτω: 

α. Η Εθνική Ενόπλων Πετόσφαιρας συμμετείχε στην 5η Ολυμπιάδα Ενόπλων Δυνάμεων που 
πραγματοποιήθηκε στο Ρίο της Βραζιλίας από 14 έως 24 Ιουλίου 2011. Η αποστολή αναχώρησε για το 
Ρίο στις 11/7/2011 και επέστρεψε στην Κύπρο στις 27/7/2011. 

β. Στη σύνθεση της ομάδας στους αγώνες συμμετείχαν δώδεκα (12) αθλητές εκ των οποίων ένα (1) 
Μόνιμο Στέλεχος του Κυπριακού Στρατού, οκτώ οπλίτες από την ΕΦ, δύο (2) Αστυφύλακες και ένας (1) 
Πυροσβέστης. 

γ. Σε καμία περίπτωση δεν μετέβησαν στην Βραζιλία πολίτες πράγμα το οποίο απαγορεύεται ρητώς και 
από τους κανονισμούς που διέπουν το CISM (Διεθνής Συμβούλιο Στρατιωτικού Αθλητισμού). 

δ.  Όσον αφορά δε την περίπτωση χρησιμοποίησης στην αποστολή Νεοσυλλέκτων οπλιτών της ΕΣΣΟ 
2011Β΄, θα θέλαμε να σας ενημερώσουμε ότι και οι τρεις (3) εν λόγω Νεοσύλλεκτοι, κατατάχθηκαν στην 
ΕΦ (στο KEN Πάφου) στις 09/07/2011 και ως εκ τούτου κατά τις ημερομηνίες διεξαγωγής των αγώνων 
ήταν στρατευμένοι. 

2.  Είμαστε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε διευκρινίσεις/πληροφορίες.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 11 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.086, ημερομηνίας 15 

Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 2 
Αυγούστου 2011, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Νίκου Νικολαΐδη, και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Το έργο ασφαλτόστρωσης του δρόμου που οδηγεί προς το χώρο κατασκευής της μονάδας αφαλάτωσης 
στην περιοχή Ακρωτηρίου εξετάστηκε στην Επιτροπή Εκτίμησης Επιπτώσεων στο Περιβάλλον και στις 
2.12.2010 εκδόθηκε θετική Γνωμάτευση από την Περιβαλλοντική Αρχή. 

 Κατά την προώθηση του έργου εντοπίστηκαν κάποια τεχνικά προβλήματα, λόγω της διάβρωσης που 
υφίσταται ο υφιστάμενος δρόμος από τη θάλασσα. Με βάση τα δεδομένα αυτά, θα πρέπει να γίνει θωράκιση 
της παραλίας, κάτι που συνεπάγεται αύξηση του κόστους του έργου. Το έργο προωθείται από την Επαρχιακή 
Διοίκηση Λεμεσού και το Τμήμα Δημοσίων Έργων και θα υλοποιηθεί όταν εξασφαλιστούν οι σχετικές 
πιστώσεις. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 10 Οκτωβρίου 2011 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.089, ημερομηνίας 21ης Ιουλίου 2011, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νικόλα Παπαδόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.009.05.02.089 και ημερ. 2.8.2011 σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Για τη διερεύνηση παραπόνου, που στάληκε από ανώνυμο με ηλεκτρονικό ταχυδρομείο, καθώς και μετά 
από προφορικό αίτημα της Διευθύντριας του Γενικού Χημείου του Κράτους προς το Διευθυντή του Τμήματος 
Επιθεώρησης Εργασίας, αρμόδιος Επιθεωρητής Εργασίας πραγματοποίησε στις 24.7.2011 επιθεώρηση στο 
κτίριο του Γενικού Χημείου του Κράτους επί της οδού Κίμωνος. 

 Κατά την πιο πάνω επιθεώρηση διαπιστώθηκαν διάφορες παραβάσεις της νομοθεσίας για ασφάλεια και 
υγεία στην εργασία. Μεταξύ άλλων, διαπιστώθηκε ότι σε διάφορα σημεία του κτιρίου, υπάρχουν προβλήματα 
τα οποία είναι δυνατόν να επηρεάσουν ή επηρεάζουν τη στερεότητα των δομικών στοιχείων του κτιρίου. 
Συγκεκριμένα, στα επιχρίσματα ορισμένων τοίχων, δοκών και στην πλάκα οροφής της καταπακτής 
διαπιστώθηκαν εξογκώματα και άλλες φθορές, τα οποία υποδηλώνουν την παρουσία υγρασίας ή και πιθανής 
οξείδωσης του οπλισμού του σκυροδέρματος. Επίσης στις υδρορροές υπήρχε απώλεια νερού καθώς και 
ρωγμές σε τοίχους. 

 Για τις παραβάσεις που εντοπίστηκαν στάληκε επιστολή, με την οποία επισημαίνετο η υποχρέωση της 
Διευθύντριας του Γενικού Χημείου του Κράτους, ως εκπροσώπου του εργοδότη που είναι η Κυπριακή 
Δημοκρατία, για λήψη όλων των απαραίτητων μέτρων για άρση των παραβάσεων. Ειδικότερα, για το θέμα της 
στερεότητας των δομικών στοιχείων του κτιρίου έχει υποδειχτεί στο Γενικό Χημείο ότι θα πρέπει να ζητηθεί η 
εκπόνηση ειδικής μελέτης από Πολιτικό Μηχανικό μέλος του ΕΤΕΚ.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.104, ημερομηνίας 25 Ιουλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.104 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με 
ημερομηνία 8/08/11 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το θέμα που εγείρεται στην εν λόγω επιστολή δεν 
εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών. 

2.  Το Πολιτιστικό Κέντρο Κατεχόμενης Αμμοχώστου έχει εκμισθωθεί στο Δήμο Αμμοχώστου από 16/10/10, 
κι ως εκ τούτου, η μόνη σχέση που έχει το Υπουργείο Εσωτερικών με το θέμα είναι η διασφάλιση και τήρηση 
των όρων που αναφέρονται στη σύμβαση μίσθωσης. Το πρόγραμμα εκδηλώσεων του Πολιτιστικού Κέντρου 
διαχειρίζεται αποκλειστικά ο Δήμος Αμμοχώστου και το θέμα της Ερώτησης εμπίπτει αποκλειστικά στις ευθύνες 
και αρμοδιότητες του εν λόγω Δήμου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.125, ημερομηνίας 29 Ιουλίου 2011, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.125 που υποβλήθηκε από τη Βουλευτή Λεμεσού 
κα. Αθηνά Κυριακίδου, η οποία αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών στις 8.8.2011 και σας ενημερώνω για 
τα ακόλουθα: 
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(α) Το Υπουργείο Εσωτερικών, αφού εξασφάλισε την έγκριση του Υπουργικού Συμβουλίου και της Βουλής 
των Αντιπροσώπων σε σχέση με την απασχόληση έκτακτου προσωπικού για την περίοδο 2009-2010, 
με βάση τις πρόνοιες των περί της Διαδικασίας Πρόσληψης Εκτάκτων Υπαλλήλων στη Δημόσια και 
Εκπαιδευτική Υπηρεσία Νόμων του 1995 έως 2004, προέβηκε στη δημοσίευση στην Επίσημη 
Εφημερίδα της Δημοκρατίας με αρ. 4339 και ημερομηνία 16.01.2009, όλων των αναγκών που 
αφορούσαν την πρόσληψη έκτακτου προσωπικού για την υπό αναφορά περίοδο. 

(β) Στην εν λόγω δημοσίευση, περιλαμβάνονταν και οι ανάγκες για έκτακτη απασχόληση στη Δημόσια 
Υπηρεσία, για τα έτη 2009-2010, για Τεχνικούς Μηχανικούς (κλ. Α5 2η βαθμίδα) και για 
Χωρομέτρες/Σχεδιαστές (κλ. Α2), στο Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. Αιτήσεις γίνονταν 
αποδεκτές, μέχρι και τις 30.10.2009. Η αξιολόγηση των αιτήσεων και η μοριοδότηση των υποψηφίων 
έγινε με βάση τα απαιτούμενα προσόντα και κριτήρια που περιγράφονται στο συνημμένο Παράρτημα. 

(γ)  Μετά από την εξέταση των αιτήσεων και την παραχώρηση των μορίων στους υποψηφίους με βάση τα 
προσόντα τους, δημοσιεύτηκαν οι Προκαταρκτικοί Κατάλογοι στην Επίσημη Εφημερίδα της 
Δημοκρατίας. Σύμφωνα με την διαδικασία, οι υποψήφιοι, εντός 15 ημερών από τη δημοσίευση των 
Προκαταρκτικών Καταλόγων, είχαν δικαίωμα υποβολής ένστασης. Όλες οι ενστάσεις που υποβλήθηκαν, 
εξετάστηκαν από Τριμελή Επιτροπή και στις 10.04.2009 και 16.04.2009 δημοσιεύτηκαν στην Επίσημη 
Εφημερίδα της Δημοκρατίας οι Τελικοί Κατάλογοι για τους Τεχνικούς Μηχανικούς και τους 
Χωρομέτρες/Σχεδιαστές, αντίστοιχα. 

2. Οι προσλήψεις έγιναν με βάση τη σειρά κατάταξης των υποψηφίων στους Τελικούς Καταλόγους και 
σύμφωνα με τις υπηρεσιακές ανάγκες που υπήρχαν τη δεδομένη στιγμή, σε κάθε Επαρχιακό Κτηματολογικό 
Γραφείο.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Υγείας κ. Σταύρου Μαλά στην ερώτηση με 
αρ. 23.06.010.01.017, ημερομηνίας 3 Αυγούστου 2011, της  βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στο πιο πάνω θέμα και στην επιστολή σας, ημερομηνίας 03 Αυγούστου 2011, με αριθμό 
Ερ. 23.06.010.01.017 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Μέσα στα πλαίσια της αναδιοργάνωσης που επιχειρείται στο Υπουργείο Υγείας, ο Τομέας Έργων 
Ανάπτυξης Προμηθειών και Ιατροτεχνολογικού εξοπλισμού (Προσφορών) των Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας από την 1η Ιουνίου 2011 έχει μεταφερθεί στο επίπεδο της Διοίκησης του 
Υπουργείου Υγείας και μετονομαστεί ως “Διεύθυνση Αγορών και Προμηθειών”. 

 Από την 1η Ιουνίου έχουν δοθεί οδηγίες στη Διεύθυνση Αγορών και Προμηθειών για να προβεί σε 
διαρθρωτικές κινήσεις καθώς και δρομολόγηση μηχανισμών ώστε να ενισχυθεί ο έλεγχος και η 
αποτελεσματικότερη διαχείριση των συμβάσεων. 

 Συγκεκριμένα έχουν υλοποιηθεί οι ακόλουθες ενέργειες: 

• Έχουν καταγραφεί όλες οι υφιστάμενες συμβάσεις σε ισχύ, με στόχο την πλήρη παρακολούθηση 
τους, ώστε να επιτυγχάνεται ο έγκαιρος προγραμματισμός και δρομολόγηση διαδικασιών για 
αποφυγή ελλείψεων. 

• Έχει δημιουργηθεί μητρώο συμβάσεων για τις νέες συμβάσεις, σε σχέση με τα ιατρικά αναλώσιμα 
και αναλώσιμα χημείου, το οποίο διατηρείται και ηλεκτρονικά υπό μορφή ExceI, με στόχο η 
πληροφόρηση αυτή στο άμεσο μέλλον να εισαχθεί στο Λογισμικό σύστημα διαχείρισης 
συμβάσεων, έτσι ώστε η παρακολούθηση των συμβάσεων να είναι πιο εύκολη και άμεση και να 
διασυνδεθεί με τα στοιχεία πληρωμών. Πρόθεση της Διεύθυνσης είναι να δημιουργηθεί αντίστοιχο 
μητρώο σε μορφή excel σε σχέση με τον ιατρικό εξοπλισμό, το οποίο αντίστοιχα θα εισαχθεί στο 
λογισμικό SAP. 

• Έχει προχωρήσει πιλοτικά η υποβολή παραγγελιών για δυο κατηγορίες αναλωσίμων κεντρικά 
από τη Διεύθυνση και όχι από το εκάστοτε νοσηλευτήριο. Στόχος είναι να επιτυγχάνεται 
καλύτερος έλεγχος των συμβάσεων, με επακόλουθο να αποφεύγονται φαινόμενα υπερβάσεων 
των συμβάσεων και να αποπληρώνονται έγκαιρα τα τιμολόγια. 

• Έχουν καταγραφεί και κωδικοποιηθεί τα προϊόντα που εξασφαλίζει η Διεύθυνση, ώστε να 
επιτευχθεί η πλήρης μηχανογράφηση, για ενίσχυση της ιχνηλασιμότητας των προϊόντων, τόσο σε 
κεντρικό επίπεδο, όσο και σε επίπεδο κρατικών νοσηλευτηρίων. 
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 Με βάση τα πιο πάνω η αδυναμία παρακολούθησης των συμβολαίων η οποία υπήρχε, έχει επιλυθεί σε 
κάποιο βαθμό στο παρόν στάδιο, ενώ παράλληλα γίνονται προσπάθειες για πλήρη μηχανογράφηση της 
διαδικασίας παρακολούθησης των συμβάσεων μέσω του Λογισμικού SAP για πλήρη επίλυση του 
προβλήματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2011 του Υπουργού Εσωτερικών κ. Νεοκλή Συλικιώτη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.043, ημερομηνίας 11 Αυγούστου  2011, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.01.043 και ημερομηνία 15.9.2011 σχετικά με την 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.043 και ημερ. 11.8.2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι η αίτηση 
εγγραφής του σωματείου ACCEPT - ΛΕΣΒΙΕΣ, ΟΜΟΦΥΛΟΦΙΛΟΙ, ΑΜΦΙΣΕΞΟΥΑΛΙΚΟΙ, ΤΡΑΝΣ (ΛΟΑΤ) 
Κύπρου έχει εγκριθεί και έχει εκδοθεί το Πιστοποιητικό Εγγραφής του Σωματείου.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Δε θα μπούμε σήμερα σε συζήτηση στο 
Κεφάλαιο Τέταρτο. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουμε φθάσει στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η 
επόμενη συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 20 Οκτωβρίου 2011, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη 
ημερήσια διάταξη:  

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1. Ο περί Εγγύησης της Χρηματοδότησης της Αρχής Ηλεκτρισμού 
Κύπρου (Κυρωτικός) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.193-2011). 

 2. Ο περί Εγγύησης της Χρηματοδότησης της Αρχής Ηλεκτρισμού 
Κύπρου (Κυρωτικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.194-2011). 

 3. Ο περί Εγγύησης της Χρηματοδότησης της Αρχής Ηλεκτρισμού 
Κύπρου (Κυρωτικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.195-2011). 

 4. Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για Διορισμό στη Δημόσια 
Υπηρεσία (Προσωρινές Διατάξεις) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.197-2011). 

 5. Ο περί Δικηγόρων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.189-2011). 

 6. Ο περί Εταιρειών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.120-2011). 

 7. Ο περί Ομορρύθμων και Ετερορρύθμων Εταιρειών και 
Εμπορικών Επωνυμιών (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.149-2011). 

 8. Οι περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων (Τέλη) Κανονισμοί του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.084-2011). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

   1. «Το πόρισμα της μονομελούς ερευνητικής επιτροπής για τη 
διεξαγωγή έρευνας σχετικά με την έκρηξη που επισυνέβη την 11η 
Ιουλίου 2011 στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” στο 
Μαρί.» 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των κ. Αβέρωφ Νεοφύτου εκ 
μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Συναγερμού, Νεόφυτου Κωνσταντίνου, κοινοβουλευτικού 
εκπροσώπου του Δημοκρατικού Κόμματος, Γιώργου Βαρνάβα εκ 
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μέρους του Κ.Σ. ΕΔΕΚ, Δημήτρη Συλλούρη εκ μέρους του 
ΕΥΡΩΚΟ, Γιώργου Περδίκη, βουλευτή του Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών, και Ζαχαρία Κουλία, βουλευτή Αμμοχώστου). 
 (Αρ. Φακ. 23.05.044.007-2011). 

 2. «Η μειωμένη συμμετοχή των γυναικών στα κέντρα λήψεως 
αποφάσεων και τρόποι αντιμετώπισης του φαινομένου». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση της βουλευτού  κ. Ρούλας 
Μαυρονικόλα εκ μέρους του Κ.Σ. ΕΔΕΚ). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.002-2011). 

 3. «Το δημογραφικό πρόβλημα στην Κύπρο και τρόποι 
αντιμετώπισής του». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Λευτέρη 
Χριστοφόρου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του 
Δημοκρατικού Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.003-2011). 

 4. «Εκσυγχρονισμός της δημόσιας υπηρεσίας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Ανδρέα Κυπριανού 
εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Συναγερμού). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.004-2011). 

 5. «Η αντιμετώπιση της ενεργειακής κρίσης που προέκυψε μετά την 
τραγική έκρηξη στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης” και η 
επιτακτική ανάγκη για στροφή στις ανανεώσιμες πηγές 
ενέργειας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.005-2011). 

 6. Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Άμυνας για το θέμα «Η 
μεγάλη έκρηξη στη ναυτική βάση “Ευάγγελος Φλωράκης”  και η 
διεξαγωγή αντικειμενικής, ενδελεχούς και αμερόληπτης 
έρευνας».  
(Αυτεπάγγελτη εξέταση με απόφαση της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Άμυνας). 
(Αρ. Φακ. 23.04.028.381-2011). 

 7. «Η κατάσταση που επικρατεί στον τομέα της δημόσιας υγείας και 
η προοπτική εφαρμογής του Γενικού Σχεδίου Υγείας». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Ανδρέα 
Κυπριανού και Δημήτρη Συλλούρη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.044.006-2011). 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  12.35 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λουκαΐδης Γιώργος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρίδης Μάριος 

Βαρνάβα Γιώργος Μαυρονικόλα Ρούλα 

Βότσης Άγγελος Μέσης Χρίστος 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μητσόπουλος Τάσος  

Γεωργιάδης Χάρης Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Γεωργίου Γιώργος Νεοφύτου Αβέρωφ 

Δαμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος  

Δίπλαρος Ευθύμιος Παπαδόπουλος Νικόλας 
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Ευαγόρου Σταύρος Περδίκης Γιώργος 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Καρογιάν Μάριος Προκοπίου Γεώργιος 

Κατσουρίδης Νίκος Σαρίκας Φειδίας 

Καυκαλιάς Αντρέας  Σταυριανός Πανίκκος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουλίας Ζαχαρίας Συλλούρης Δημήτρης 

Κουτσού Νίκος Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κυπριανού Ανδρέας Τορναρίτης Νίκος 

Κυριακίδου Στέλλα Φακοντής Αντρέας 

Κωνσταντίνου Κώστας Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κώστα Κώστας Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λαμάρης Γιάννος Χριστοφόρου Λευτέρης 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Στατιστικών των Συναλλαγών Αγαθών μεταξύ Κρατών Μελών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο. 

2. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Ειδικές Απαλλαγές) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

3. Έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Σχολικών Εφορειών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010» και 
ψήφισή της σε νόμο.  

4. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί της Κυπριακής Βιβλιοθήκης Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή 
τους.  

5. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Οδικής Μεταφοράς Επικίνδυνων Εμπορευμάτων (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε νόμο.  

6. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων Νόμος του 2011» και ψήφισή του 
σε νόμο.  

7. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2010» και «Ο περί 
Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2010»,  συζήτηση (Δ. Συλλούρης, Γ. Λαμάρης, Γ. 
Περδίκης, Ανδρέας Κυπριανού, Ν. Κωνσταντίνου, Σ. Φυττής, Φ. Σαρίκας) και ψήφισή τους σε νόμους.  

8. Έκθεση για τα νομοσχέδια «Ο περί Δήμων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011» και «Ο περί 
Κοινοτήτων (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2011», συζήτηση (Γ. Περδίκης, Ν. Κατσουρίδης, Φ. 
Σαρίκας, Ανδρέας Κυπριανού, Δ. Συλλούρης, Ν. Κωνσταντίνου, Γ. Λαμάρης, Ι. Νικολάου, Ν. Τορναρίτης, 
Ζ. Κουλίας, Χρ. Στυλιανίδης, Τ. Μητσόπουλος, Γ. Βαρνάβα) και καταψήφισή τους. 

9. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Αποχετεύσεων Φαρμακά-Καμπιού Κανονισμοί του 2011» και 
«Οι περί Αποχετεύσεων Σολέας Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

10. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Αιμοδοσίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2011» και ψήφισή του σε 
νόμο. 

11. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Ναρκωτικών Φαρμάκων και Ψυχοτρόπων Ουσιών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011» και έγκρισή τους. 

12. Έκθεση για τους κανονισμούς: 

 α. «Οι περί Τμήματος Πολιτικής Αεροπορίας - Θέσεις Ανώτερου Λειτουργού Υπηρεσιών 
Αεροναυτιλίας, Λειτουργού Υπηρεσιών Αεροναυτιλίας Α΄ και Λειτουργού Υπηρεσιών 
Αεροναυτιλίας (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 

 β. «Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου - Θέσεις Προϊστάμενου Τομέα, Ανώτερου 
Λειτουργού και Λειτουργού Α΄ (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 
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 γ. «Οι περί Τμήματος Δασών - Θέσεις Μηχανικού Πτητικών Μέσων Α΄ και Μηχανικού Πτητικών 
Μέσων (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 

 δ. «Οι περί Γενικού Χημείου του Κράτους - Θέση Πρώτου Χημικού (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2011», 

 ε. «Οι περί Τμήματος Ηλεκτρομηχανολογικών Υπηρεσιών - Θέση Ανώτερου Τεχνικού 
(Μηχανολογίας/Ηλεκτρολογίας) (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2011», 

 στ. «Οι περί Τμήματος Δημοσίων Έργων - Θέσεις Πρώτου Εκτελεστικού Μηχανικού, Ανώτερου 
Εκτελεστικού Μηχανικού, Πρώτου Αρχιτέκτονα, Ανώτερου Αρχιτέκτονα, Πρώτου Επιμετρητή 
Ποσοτήτων, Ανώτερου Επιμετρητή Ποσοτήτων και Αρχιεπιστάτη (Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί 
του 2011» 

 και έγκρισή τους. 

13. Αναβολή των κανονισμών «Οι περί Εργοδοτουμένων εις Ξενοδοχεία (Όροι Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2011», έπειτα από συζήτηση (Χρ. Στυλιανίδης, Ά. Βότσης, Α. 
Φακοντής, Ρ. Μαυρονικόλα). 

14. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

15. Ερωτήσεις βουλευτών: 

 Ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για υιοθέτηση σχεδίου οδικής ασφάλειας - Επιστημονική και 
περιβαλλοντική αξιοποίηση των δύο μεταλλείων της περιοχής Μαθιάτη - Μετρήσεις μη ιονίζουσας 
ακτινοβολίας σε ραδιοσταθμούς - Τροποποίηση στους σχεδιασμούς ανάπτυξης λόγω έλλειψης αδρανών 
υλικών - Ραφοποίηση γενετικά τροποποιημένων τροφίμων - Απαγόρευση υδρογονωμένων λιπών στην 
Κύπρο - Η διδασκαλία του μαθήματος γραφικών τεχνών στη δημόσια εκπαίδευση - Το σχέδιο δράσης 
για τους μετανάστες στον τομέα της υγείας - Τοποθέτηση κεραίας ιδιωτικού σταθμού στο χώρο του 
δασικού φυλακίου Μονής - Μετακίνηση ξύλινων πασσάλων από τον Ηλεκτροπαραγωγό Σταθμό Μονής - 
Ανάγκη τροποποίησης του περί Σκύλων Νόμου - Αίτημα βιοτεχνών στην Αχερίτου για αγορά 
μισθωμένων οικοπέδων - Ερωτήματα σχετικά με τα συμβόλαια μίσθωσης οικοπέδων στη Βιοτεχνική 
Περιοχή Αχερίτου - Αίτημα Συνδέσμου Εφέδρων Βατραχανθρώπων για εθελοντική συμμετοχή τους σε 
ασκήσεις. 

16. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Επιπτώσεις στη δημόσια υγεία από τη λειτουργία λαϊκών αγορών σε χώρους στάθμευσης - Οφειλές 
δήμων στα ταμεία συντάξεων των υπαλλήλων τους - Συμπερίληψη επιπρόσθετων θεμάτων στα 
προγράμματα επιμόρφωσης των εκπαιδευτικών - Ανάπτυξη και ανάδειξη ορεινών περιοχών - 
Καταρτισμός προγράμματος γυμναστικής και διαιτολογίου των εθνοφρουρών - Αδειοδότηση για τη 
φωτεινή επιγραφή σε πλαγιά λόφου στη Βορόκληνη - Καταγγελίες αναφορικά με τη σύνθεση της εθνικής 
ομάδας ενόπλων πετόσφαιρας - Ασφαλτόστρωση δρόμου στο Ακρωτήρι - Ακαταλληλότητα του κτιρίου 
του Γενικού Χημείου του Κράτους - Αξιοποίηση του Πολιτιστικού Κέντρου Κατεχόμενης Αμμοχώστου - 
Κριτήρια πρόσληψης έκτακτων χωρομετρών/σχεδιαστών και τεχνικών στη χωρομετρία και τη 
χαρτογραφία - Τήρηση του μητρώου συμβολαίων ιατρικού εξοπλισμού - Εγγραφή του συνδέσμου 
ACCEPT. 

 


